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1 1 SP K. Walters Algemene en 

financiële 

beschouwingen

5 We laten de ozb toenemen. Hoe doenw e dit? Winens ozb wordt hoger? Die van 

de wijk of in heel Hilversum?  Gaan met de uitbreidng van een wijk de ozb 

inkomsten niet sowieso omhoog omdat er meer onroerend goed is om ozb over 

te heffen? En wat wordt de verwachte hoofgte van de verhoging? Zijn er concrete 

gevallen (bv Anna's Hoeve) waar we dit al kunnen inschatten?

In de oude systematiek lieten we de in het voorgaande jaar geraamde OZB 

inkomsten met de inflatie toenemen. Hieruit volgt een geraamde opbrengst voor 

het volgende jaar. Deze geraamde opbrengst werd vervolgens verdeeld over het 

bestaande volume aan woningen en niet-woningen inclusief verwachte volume 

toename (verwachte uitbreiding aantal woningen en niet-woningen). Dit maakt 

dat volume uitbreidingen niet leiden tot aanvullende OZB inkomsten. In de nieuwe 

systematiek maken we geen inschatting meer van de verwachte volume toename. 

Hierdoor geeft een uitbreiding van het aantal woningen en niet-wonigen 

aanvullende OZB inkomsten. 

2 2 SP K. Walters Algemene en 

financiële 

beschouwingen

5 Hoe zorgt een hogere ozb voor lagere lasten? Een hogere OZB alleen geeft geen lagere lasten. Bij de woonlasten kijken we naast 

de OZB ook naar de afvalstoffenheffingen de rioolheffing. Afhankelijk van het type 

huishouding kan het zijn dat de lasten lager uitvallen (eenpersoonshuishouden in 

huurwoning). Uitgangspunt was dat de woonlasten voor geen van de verschillende 

type huishoudens meer stijgt dan de inflatie.

3 3 SP K. Walters Algemene en 

financiële 

beschouwingen

6 Waar wordt het geld voor het LHBTI beleid aan gespendeert? Is er al een plan? 

Wie is momenteel de LHBTI ambtenaar?

De gemeente Hilversum heeft het convenant regenbooggemeenten voor de 

periode 2019-2022 ondertekend en stelt vanaf 2019 middelen beschikbaar voor 

LHBTI-beleid.  In 2018 is wel ambtelijke formatie beschikbaar. Er is ingezet op het 

vormen van een werkgroep LHBTI (Hilversum inclusief). In samenspraak met deze 

werkgroep wordt momenteel het beleidsplan LHBTI opgesteld. Deze wordt voor 1 

maart 2019 door het college vastgesteld.

4 4 SP K. Walters Algemene en 

financiële 

beschouwingen

6 Als de woonlasten omlaag gaan, de inkomsten mbt wmo minder worden en we 

gaan 26 miljoen op exploitatiebasis investeren, waar komen dan (grosss modo) de 

extra inkomsten vandaan om de extra druk op de financiën te betalen?

Bij de kadernota 2018 hebben wij ervoor gezorgd dat er ruimte beschikbaar kwam 

voor onze plannen o.a. door de inzet van bestaande stelposten, de 

spaarvoorziening en het rekeningresultaat 2017. Daarnaast hebben wij meer 

financiele ruimte gekregen door een hogere rijksbijdrage uit de algemene 

uitkering (meicirculaire 2018). 

5 5 SP A. Wolthers Programma 1 9 Momenteel liggen er geen afspraken met betrekking tot het vrachtverkeer in de 

regio. Het laatste vrachtverkeer covenant eindigde in 2016. Er is dus geen  

kaderstellende nota (meer) over. Dit terwijl afspraken mbt vrachtverkeer wel 

nodig zullen zijn, en eventuele maatregelen die daaruit voor (kunnen) komen 

drukken op de begroting. Zijn er al voornemens bekend om tot nieuwe afspraken 

te komen binnen de regio (al dan niet in de vorm van een convenant)? En zo ja 

wat zijn de verwachte gevolgen voor de begroting?

Dit is geen technische vraag.

6 6 SP K. Walters Mooie Stad 10 Heeft het college geld beschikbaar gemaakt in de begroting voor het opstellen van 

een plan van aanpak als voorbereiding op het toekomstig asbestdakenverbod? Zo 

nee, waarom niet?

In de begroting voor 2019 is er 20.000 euro gereserveerd voor de voorbereiding 

op het asbestdakenverbod. Op dit moment is nog niet exact helder wat het 

verbod op asbestdaken in gaat houden.  Een inventarisatie van 

asbestdakbedekkingen in de gemeente Hilversum zal een startpunt zijn van de 

vraag hoe de gemeente Hilversum hiermee omgaat. Deze nulmeting zal in het 

voorjaar van 2019 uitgevoerd worden. 
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7 7 SP A. Scheepers Mooie Stad 10

De SP ontvangt signalen van slecht onderhouden speelpleinen. Hoeveel geld is er 

komen jaar beschikbaar gesteld voor de onderhoud en het schoon houden van 

openbare speeltuinen?

Voor het onderhoud van de speeltoestellen zijn in 2019 de volgende budgetten 

beschikbaar;                                                                                                                 

€ 40.000               onderhoud ondergronden speelvoorzieningen

€ 15.000               inspectie speelvoorzieningen

€ 40.000               onderhoud zandbakken speelvoorzieningen

€ 20.000               schade speelvoorzieningen

Daarnaast is er voor 2019 een investeringskrediet van € 152.000 beschikbaar om 

speelplekken die technisch zijn afgeschreven, te vervangen.                                              

Het verwijderen van zwerfafval op speelterreinen gebeurt net als in de overige 

openbare ruimte op beeldkwaliteit. Het afgesproken beeldkwaliteit is niveau B 

(basis) conform de kwaliteitscatalogus Openbare Ruimte 2017.

8 8 SP J. Kastje Mooie stad 10 Graag zien we een indficator toigevoegd: Aantal sociale huurwoningen. In de ontwerp begroting staan nu de wettelijk verplichte indicatoren. Op grond 

van motie M18-67 ‘meetbare prestatie-indicatoren’ en toezegging T18/103 

(‘organiseren uitleg/toelichting prestatie-indicatoren in BVS in het najaar van 

2018’) is bij de toezeggingenlijst voor de commissie Economie en Bestuur in 

oktober gemeld dat hierover een brief volgt. Voor de gezamenlijke commissies 

van 31 oktober 2018 ontvangt u deze brief. Deze bevat een onderzoek naar 

mogelijke indicatoren die inzicht geven én aan de criteria voor prestatie-

indicatoren uit de motie voldoen en die u al dan niet kunt toevoegen aan de 

begroting. Tijdens de gezamenlijke commissies kan worden verkend op wat voor 

manier dat gebeurt en u kunt op basis van dat onderzoek nagaan of uw suggestie 

voldoet aan alle criteria. Wij hebben daarop vooruitlopend naast de wettelijk 

verplichte indicatoren geen extra, nieuwe of oude indicatoren aan de begroting 

toegevoegd.

9 9 SP J. Kastje Mooie Stad 10 Hoe moet ik indicator 036 lezen? Gaat het eigenlijk om het promilage extra 

woningen tov de huidige voorraad? Is dat inclusief of exclusief woningen die 

verdwijnen (bv wanneer na sloop wordt vervangen)? 

Dit is inclusief woningen die gesloopt worden. Het gaat dus om het absolute 

aantal nieuw opgeleverde woningen als promilage van de totale woningvoorraad. 

De formulering van de indicator is landelijk verplicht, zodat gemeenten onderling 

vergeleken kunnen worden.

10 10 SP J. Kastje Mooie Stad 11 Zoals het college aangeeft in haar brief d.d. 14 februari 2018 en op de 

beantwoording van de vragen van de SP d.d. 25 september 2018, is er een daling 

aan het totaal aantal sociale huurwoningen in 2017, terwijl in de lokale en 

regionale woonvisie en in de prestatieafspraken werd afgesproken dat de 

hoeveelheid sociale huurwoningen gelijk blijft. Heeft het college geld beschikbaar 

gemaakt om dit verlies te compenseren? Is het college voornemens aanvullende 

maatregelen te nemen? 

De ambitie om het aantal sociale huurwoningen minimaal op peil te houden staat 

ook voor dit college. Zie ook het collegeprogramma. Helaas hebben we gezien dat 

in de afgelopen jaren er een daling is geweest van het aantal sociale 

huurwoningen binnen de gemeente. We zijn hierover in gesprek met de 

corporaties, dit gebeurt in de jaarlijkse cyclus van de jaarschijf van de meerjarige 

prestatieafspraken. Er is geen specifiek budget uitgetrokken door de gemeente 

voor de bouw van sociale huurwoningen. Dit is ook primair een taak van de 

corporaties. Ten behoeve van de inrichting van de openbare ruimte rondom 

nieuwe (tijdelijke) woningbouwlocaties  is conform het coalitieprogramma, extra 

geld vrijgemaakt in deze begroting. 
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11 11 SP J. Kastje Mooie Stad 11 Er wordt gesproken over de uitbreiding van de woningvoorraad met 1000 een- en 

tweepersoonswoningen. Hoeveel geld is er in de begroting vrij gemaakt om dit 

doel te halen? Welke maatregelen is het college voornemens te nemen om dit 

doel te halen?

Voor de gemeente gaat het hierbij vooral om het bijdragen aan voldoende 

woningbouwlocaties. In het geval van transformatie betekent dit het ruimtelijk 

kader aanpassen. En het gaat om het stellen van voorwaarden aan het 

bouwprogramma, op het moment dat wij daar invloed op hebben of het 

beïnvloeden van ontwikkelaars. In het algemeen kunnen 

woningbouwprogramma's met een positieve business case worden ontwikkeld 

binnen Hilversum of zijn de corporaties aanzet op het gebied van sociale 

huurwoningen. Zie ook beantwoording vraag 10. 

12 12 SP J. Kastje Mooie Stad 11 Wat wordt de prijsklasse van de gewenste 1000 woningen  voor één en 

tweepersonen?

Dit is nog niet vastgesteld, in ieder geval zal een substantieel deel van deze 

woningen ook vallen binnen de sociale huur, middeldure huur of betaalbare koop. 

Voor de totale woningbouwproductie is de volgende verdeling op basis van het 

coalitieakkoord uitgangspunt: tenminste 1/3 sociaal en 50% middelduur. 

13 13 SP A. Scheepers Mooie Stad 11 Bij begraarfplaatsen/activiteiten mis ik het bestemmen van de Bosdrift De aula Bosdrift hoort tot het gemeentelijk vastgoed. De aanpak rond het 

bestemmen van al het gemeentelijk vastgoed, dus ook dit pand, is een onderdeel 

van programma 5, thema Grondexploitaties (p.56).

14 14 SP J. Kastje Mooie Stad 11 Inzetten op… het verhogen van het aanbod middelduur: gaat dit dan om  de 

lagere prijsklasse (waar de behoefte aan is), of een algemene toename, ook in het 

hogere segment? 

De inzet op het toevoegen van middelhuur is gericht op het toevoegen van 

middenhuur, of te wel tot een maandhuur van circa € 850.

15 15 SP W. Jaeger Levendige Stad 12 Een indicator: aantal toeristen per jaar zou handig zijn om het streven meer 

touristen te trekken te meten 

Zie antwoord op vraag 8

16 16 SP W. Jaeger Levendige Stad 12 Hoe gaan we de toeristische aantrekkelijkheid bevorderen? Is er al een plan? De gemeente Hilversum maakt geen plan. De regio Gooi en Vechtstreek en 

Stichting Hilversum Marketing zijn organisaties die met dit onderwerp aan de slag 

zijn.

17 17 SP W. Jaeger Levendige Stad 13 Er wordt gesproken over het opstellen van een nieuw subsidiestelsel dat beloont 

op prestatie. Verwacht het college een verlaging van de uitgave aan 

subsidieverstrekking voor culturele organisaties ten opzichte van het huidig 

stelsel? Verwacht het college de hoeveelheid verstrekte subsidie per 

subsidieaanvraag zal dalen, stijgen of gelijk blijft? Ook wordt gesproken over het 

verleiden van organisaties tot aanvraag van subsidie door het nieuwe stelsel. 

Verwacht het college meer aanvragen tot subsidie? Gelooft het college dat het 

huidige stelsel nieuwe subsidieaanvragen te complex is?

De subsidie-systematiek staat los van de uitgaven van de gemeente voor 

subsidies, de hoogte van de subsidies, het (verwacht) aantal aanvragen, zowel in 

het algemeen (alle sectoren), in de sector cultuur (waarnaar de vragensteller 

verwijst) als op het niveau van individuele organisaties. Het subsidiestelsel 

(basissubsidies en programmasubsidies) zoals dat voor cultuur nu de praktijk is, 

had niet tot doel subsidies te verlagen, maar het meer flexibel kunnen inzetten 

van het gemeentelijke subsidiebudget. Hierdoor ontstaat er meer nieuw cultureel 

aanbod. Door de nieuwe subsidiesystematiek vindt er een verschuiving van 

subsidies plaats tussen culturele organisaties, maar geen daling van het totale 

subsidiebudget. We zien dat culturele organisaties steeds meer gewend raken 

deze nieuwe vorm van subsidie en reageren met aanvragen voor vernieuwende 

activiteiten. Het doel van meer flexibiliteit is gehaald. Ons zijn geen signalen van 

een ‘te complexe’ systematiek bekend.

18 18 SP F. Voorink/W. 

Jaeger

Levendige Stad 13 Jeugdsportfonds en jeugdcultuurfonds: Hoeveel geld is er beschikbaar gesteld in 

de begroting voor het jeugdsportfonds? En voor het jeugdcultuurfonds? 

Voor het Jeugdsportfonds is een bedrag van € 40.000 beschikbaar. Voor het 

Jeugdcultuurfonds is in de begroting geen bedrag opgenomen. De uitgaven 

hiervoor worden bekostigd vanuit een in de jaren voor 2016 opgebouwd 

overschot, waarvoor een overeenkomst is afgesloten met de stichting 

jeugdcultuurfonds Noord-Holland. De beschikbare middelen zijn voldoende  tot en 

met 2019. 
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19 19 SP F. Voorink Levendige Stad 13 Er wordt gesproken over onderzoek naar de Lieberg. Echter de wethouder heeft 

toegezegd dat het onderzoek voor het einde van de jaar af zal zijn en aan de raad 

toegestuurd zal worden. Is het onderzoek af? en zo ja kunnen we het onderzoek 

conform toezegging van de wethouder ontvangen?

We hebben de afgelopen periode benut om de situatie goed in beeld te brengen 

op onderhoud, veiligheid, duurzaamheid en gebruik. Het zwembad is meer dan 40 

jaar oud en kent momenteel relatief hoge onderhoudskosten en exploitatielasten. 

Met forse investeringen kan het zwembad niet duurzaam worden gemaakt. Op 

basis van die inventarisatie starten we in 2019 met een onderzoek naar de 

toekomst van het zwembad.  

20 20 SP A. Scheepers Bereikbare Stad 17 Het college heeft een ambitie om een inpandige fietsenstalling te realiseren in het 

centrum. Zijn er al vorderingen gemaakt op dit gebied? Is daar in de begroting 

geld voor vrij gemaakt?

Het college heeft meerdere locaties in beeld en is daarover ook in onderhandeling 

getreden. Zodra de onderhandelingen zijn afgerond zal het college met het 

resultaat in de openbaarheid treden. In het investeringsprograma van de 

begroting is € 500.000 voor inrichting fietsenkelder opgenomen (blz.161).

21 21 SP J. Kastje Duurzame Stad 18 In 2017 was er 199kg huishoudelijk restafval per inwoner. De streefwaarde in 

2020 is 106 kg. Gelooft het college dat de genomen maatregelen voldoende zullen 

zijn om dit streven te halen? Welke maatregelen is het college voornemens 

hiervoor te nemen? En is er in de begroting extra geld voor dit streven 

beschikbaar gemaakt?

Ja, we denken nog steeds dat dit mogelijk is, ook al is meer afvalscheiding een 

kwestie van een lange adem (zoals eerder gezegd bij het antwoord vraag hierover 

bij jaarrekening 2017). Dit vereist dat we hier goed op sturen. Daarom hebben we 

dit jaar in regionaal verband afgesproken dat de regio de raden tweemaal jaarlijks 

informeert over de voortgang van uitvoeringsprogramma Van Afval Naar 

Grondstof 2015-2020. De GAD voert VANG 2015-2020 uit om de streefwaarde te 

halen. Uitgangspunt van dit programma is dat de kosten niet stijgen ten opzichte 

van 2015 (behoudens inflatiecorrectie en de na 2015 ingevoerde belasting op de 

verbranding van afval). Daarom is hier geen extra geld voor opgenomen in onze 

begroting. 

Overigens is het goed om hier op te merken dat dit een wettelijk verplichte 

indicator is. We baseren ons daarom bij de referentiewaarde op de meest recente 

gegevens die landelijk beschikbaar zijn gesteld door het CBS (zie ook 

www.waarstaatjegemeente.nl). De gerapporteerde 199 kg heeft betrekking op 

2016 (en niet op 2017 zoals onjuist in de begroting op p.18 staat).

22 22 SP J. Kastje Duurzame Stad 18 In 2016 was het percentage hernieuwbare energie 0,7 %. Is dit het percentage in 

de regio of van Hilversum? Het doel is om in 2020 14% hernieuwbare energie te 

hebben. Gelooft het college deze streefwaarde zal worden gehaald? Welke 

maatregelen is het college voornemens voornemens hiervoor te nemen? En heeft 

het college extra geld beschikbaar gemaakt om dit streven te halen? Regionaal is 

vorig jaar het document "Regionale Energiestrategie Gooi en Vechtstreek" 

vastgesteld. Hierin staan verschillende actiepunten. Is er in de begroting geld 

vrijgemaakt om deze punten te realiseren? Of wordt dit regionaal opgepakt? Is 

het energietransitieplan waarover gesproken wordt op bladzijde 18 een 

uitwerking van deze regionale energiestrategie op lokaal niveau?

Dit is het percentage van Hilversum. Het college werkt op dit moment aan het 

energietransitie plan. Dit plan moet resulteren in het halen van deze landelijke 

streefwaarde. In de begroting zijn meerdere posten opgenomen voor de 

uitvoering van de energiestrategie. We werken ook regionaal samen aan de 

energiestrategie. Het regionale en lokale energietransitie plan zullen elkaar 

aanvullen.  

Binnen de Regionale Samenwerkingsagenda (RSA) 2015-2018 zijn middelen 

vrijgemaakt voor energie als speerpunt. De regio werkt aan een nieuwe RSA 2019-

2022 en heeft de gemeenteraden daarbij om richting gevraagd (zie 

aanbiedingsbrief 18.0008629 van de regio van 28 september 2018 aan de 

gemeenteraden). Gezien de opgaven vanuit het landelijke Klimaatakkoord 

(opstellen Regionale Energie Strategie voor lokale duurzame energie én het 

opstellen van een warmtetransitievisie naar een aardgasvrije gebouwde 

omgeving) ligt het voor de hand om in de nieuwe RSA de energietransitie hoog op 

de agenda te zetten. Zie voor meer informatie over de RSA: https: 

https://www.regiogv.nl/gemeenteraden/samenwerking/
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23 23 SP J. Kastje Duurzame Stad 18 Er wordt gesproken over het financieel aanvullen van de duurzaamheidsfondsen 

voor bewoners en organisaties. Deze revolverende fondsen zijn laatste jaren 

regelmatig leeg geweest. Hoeveel geld is er in de begroting in 2019 vrij gemaakt 

om deze fondsen te spekken? Gelooft het college dat de fondsen hiermee 

voldoende gevuld zullen zijn? Is het college voornemens de structurele bijdrage 

aan deze fondsen te verhogen? Zo ja, met hoeveel geld? Zo nee, waarom niet?

Het beeld dat de fondsen regelmatig leeg zijn geweest klopt niet. Het vorige en 

huidige college heeft steeds binnen begroting kunnen zorgen voor tijdige 

aanvulling voor het fonds voor particulieren. In het coalitieakkoord staat daarover 

letterlijk: “We ondersteunen bewoners en maatschappelijke organisaties door te 

zorgen dat zij te allen tijde gebruik kunnen maken van financiering via een 

duurzaamheidsfonds. We vullen dit fonds tijdig aan of zorgen voor toegankelijke 

(private) financiering.”

In de Tussenrapportage duurzaamheid 2018 (commissie 5 september) staat dat 

we sinds 2016 bijna € 1,5 miljoen aan duurzaamheidsleningen hebben uitgegeven 

aan 130 particuliere huiseigenaren. Zij betalen dit in een periode van 10-15 jaar 

terug, waardoor er nu gemiddeld per jaar circa € 100.000 terugvloeit in het fonds. 

Dat bedrag verwachten we dus ook in 2019 terug te ontvangen, om opnieuw uit 

te kunnen geven. 

Deze zomer hebben we € 250.000 bijgestort in het revolverend 

duurzaamheidsfonds voor particulieren (in plaats van in het fonds maatschappelijk 

vastgoed). Het fonds voor maatschappelijk vastgoed wordt nog weinig gebruikt, 

daarom heroverwegen we de inzet hiervan, in overleg met de doelgroep (vooral 

scholen). U bent hierover geïnformeerd via RIB 37 van 25 juli 2018.

24 24 SP J. Kastje Duurzame Stad 18 Er wordt gesproken over onderzoeken doen naar nieuwe manieren om de 

luchtkwaliteit te meten. Hoeveel geld is hiervoor beschikbaar gemaakt? Volgens 

Milieudefensie zijn er in Hilversum nu al een aantal locaties waar er een risico 

bestaat op het overschrijven van de stikstofdioxide norm. Heeft het college in 

kaart in welke gebieden stikstofnorm of andere normen worden overschrede? 

Hoeveel geld is voor het bestrijden luchtvervuiling opgenomen?

Ja, er wordt onderzoek gedaan naar nieuwe technieken om de luchtkwaliteit op 

meerdere plaatsen in Hilversum te meten. Hiervoor willen we o.a. smart city 

inzetten. Hiervoor is nog geen budget begroot.

25 25 SP J. Kastje Duurzame stad 18 Wat wordt verstaan onder een energiedienstenbedrijf? Het energiediensten bedrijf ondersteunt inwoners, buurten, collectieven van 

inwoners, installateurs, bedrijven en instellingen bij het verduurzamen van hun 

vastgoed en op opbouwen, delen en toepassen van kennis en vaardigheden.

26 26 SP J. Kastje Duurzame Stad 19 Er staat bij activiteiten het stimuleren en het ondersteunen van groenbeheer en 

onderhoud in buurten. Bedoeld de wethouder door buurten?

Samen met buurten optrekken op het gebied van groen beheer. Dit is een vervolg 

van de pilots die eerder zijn uitgevoerd.

27 27 SP A. Pelsink Ondersteunende 

Stad

29 Eigen bijdrage wmo: Er word een wijziging voorgesteld in de beleidsregels en de 

verordening. Leidt dit tot een hogere eigen bijdrage voor de inwoners? Hoeveel 

levert de eigen bijdrage wmo in 2019 de gemeente op?

De geraamde eigenbijdrage voor 2019 bedraagt € 1,8 miljoen. Het doorvoeren 

van de wijziging in de systematiek van de eigenbijdrage komt voort uit een 

voorstel in de Tweede Kamer (zoals opgenomen in het regeerakkoord (uniform 

tarief eigenbijdrage)). Als gevolg van dit voorstel is de eigenbijdrage in de 

begroting 2019 € 0,5 miljoen verlaagd. Zodra het wetsvoorstel doorgang vindt, zal 

beoordeeld worden of beleidsregels en/of verordening aanpassing behoeven.
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28 28 SP A. Pelsink Kansrijke Stad 30 Hoeveel inwoners maken gebruik van het digi&taalhuis of andere cursussen voor 

de verbetering van taal- en digitalevaardigheden? Hoe groot is de omvang van 

burgers die over onvoldoende taal- en digitalevaardigheden beschikken? Hoeveel 

geld is beschikbaar gesteld voor de bestrijding van laaggeletterdheid, 

analfabetisme en digibetisme?

Vanuit het digi- en taalhuis hebben 69 personen (in de gehele regio Gooi en 

Vechtstreek) in 2017 deelgenomen aan cursussen als Taal en Meer. Ca 100 

personen (uit gemeente Hilversum) bezochten dat jaar een taalspreekuur. Bij de 

grootste taalaanbieder (het MBO College) volgden 166 Hilversummers een 

opleiding. Daarnaast hebben in de regio enkele tientallen personen een traject 

gevolgd bij verschillende kleinere aanbieders. 

Naar schatting is ongeveer 13% tot 16% van de Hilversumse beroepsbevolking 

laaggeletterd. Daarmee zijn er 12.500 laaggeletterden. 

Bij het opstellen van de begroting werd er van uitgegaan dat er regionaal een 

budget van € 662.000 beschikbaar is. Recent heeft het Rijk bericht dat zij een 

uitkering van € 709.000 verleent. Ons college is voornemens dat budget vanaf 

2019 aan de regio Gooi en Vechtstreek over te dragen. In dat kader is door de 

regio Gooi en Vechtstreek een inkooptraject gestart. 

29 29 SP A. Pelsink Ondersteunende 

Stad

30 Mantelzorg: Hoe groot is de omvang van mantelzorgverlenende burgers in 

Hilversum? Hoeveel aanvragen zijn er gedaan op het mantelzorgcompliment in 

2017? Hoeveel aanvragen worden volgend jaar verwacht? Hoeveel geld is er 

beschikbaar voor het mantelzorgcompliment? Hoeveel aanvragen worden er 

volgend jaar voor respijtzorg verwacht? Hoeveel geld is vrij gemaakt voor 

respijtzorg?

Van het aantal mantelzorgers in Hilversum zijn geen cijfers, niet elke mantelzorger 

meldt zich. Uit beleidsstukken is op te maken dat op basis van landelijke cijfers er 

ongeveer 4.000 mantelzorgers in Hilversum zijn. In 2017 zijn er 936 aanvragen op 

de mantelzorgwaardering geweest. Voor 2018 is de verwachting 1.100. Voor 2019 

zijn nog geen prognoses opgesteld, dat is afhankelijk of er nieuw beleid wordt 

vastgesteld, hoe om te gaan met de mantelzorgwaardering.  Voor de jaren 2018 

en 2019 is dat € 251.000 beschikbaar. Gezien de ervaringen m.b.t. voorafgaande 

jaren is dit voldoende. Respijtzorg is geen onderdeel van de 

mantelzorgwaardering. Respijtzorg is een onderdeel van de reguliere WMO, de 

kosten worden dan ook gedekt uit de WMO budget. De begroting wordt niet op 

dit detailniveau gebudgetteerd.

30 30 SP W. Jaeger Ondernemende 

Stad

38 Smart city: Het ontwikkelen van een smart city netwerk is geplaatst onder 

activiteiten ten behoeve van het versterken van de Hilversumse economie. Hoe 

zorgt het ontwikkelen van een smart city netwerk voor de groei van de economie? 

Hoeveel gaat deze investering in een smart city netwerk kosten in 2019 en over 

meerdere jaren?

Het Smart City Platform zet in op een combinatie van stadsdekkende digitale 

infrastructuur en een open dataplatform. Dit versterkt het vestigingsklimaat in 

Hilversum en geeft bedrijven extra mogelijkheden voor 

diensten/productontwikkeling onder andere door het uitvoeren van pilots. De 

omvang van investeringen is nu nog niet bekend. Na de nog uit te voeren 

marktconsultatie, waar de gemeente aan meedoet, zal er meer bekend zijn. In de 

begroting is op dit moment rekening gehouden met een bedrag van € 100.000 in 

2019, als onderdeel van € 2.753.000 3.1 onderdeel ondernemende stad, pag. 43).

31 31 SP W. Jaeger Ondernemende 

Stad

39 Er wordt gesproken over het bevorderen van toerisme door zich aan te sluiten bij 

het spreidingsbeleid van Amsterdam. Heeft Hilversum een visie op toerisme? Zo 

ja, is de wethouder voornemens deze binnenkort te vernieuwen? Zo nee, is de 

wethouder voornemens om een visie te produceren? Op MRA niveau is Hilversum 

door toetreding akkoord gegaan met dit spreidingsbeleid d.m.v. de strategische 

agenda toerisme mra. Is er nog ruimte om hiervan af te wijken? Amsterdam 

ervaart veel overlast van toerisme. Hebben we voldoende middelen om de 

overlast van toerisme te bestrijden? En wat zijn die middelen?

Het college is niet voornemens een visie maken. Zie ook het antwoord op vraag 

16.  Het spreidingsbeleid geeft nog geen aanleiding om anders te handelen.

32 32 SP W. Jaeger Ondernemende 

Stad

39 Hoeveel is de verwachte te verstrekken subsidie aan citymarketingorganisatie 

volgend jaar?

Zie bijlage 2 Middelen citymarketing

18-10-2018 6



# Nr. # Nr. 

fractie

fractie wet-houder onderdeel 

begroting

pagina vraag antwoord

Antwoorden op technische vragen raadsfracties over de Begroting 2019

33 33 SP A. Wolthers Sociale Stad 42 Er wordt gesproken over het invoeren van loondispensatie naar aanleiding van 

een verwachte wetswijziging. Gezien het feit dat deze wetswijziging niet doorgaat, 

schrapt het college dit actiepunt? Hoeveel geld wordt hiermee bespraad? Is dat al 

verwerkt in de begroting?

Ja dit klopt. Deze activiteit vervalt definitief onder de naam loondispensatie. Het is 

een instrument dat beoogde het aantrekkelijker te maken voor werkgevers om 

mensen met een beperking in dienst te nemen. We kenden hiertoe al het 

instrument loonkostensubsidie en dat blijft in stand want is belangrijk in de 

gesprekken met werkgevers. Beide instrumenten zijn niet financieel vertaald in de 

begroting omdat de aanvulling op de uitkering voor de inwoner uit het 

(rijks)budget voor reintegratie betaald worden. Dat heet het Participatiebudget. 

Een eventuele besparing op de BUIG (de uitkeringslast) is evenmin in de begroting 

verwerkt vanwege de onzekerheden rondom dit instrument.

34 34 SP K. Walters Veilige Stad 47 Vorig jaar november meldde wethouder Voorink in de cie ruimte mbt 

meervoudige woningsplitsing dat de gemeente onvoldoende formatie had om 

goed te kunnen handhaven. Er waren twee vacatures. Zijn die vacatures nu 

gevuld? Gelooft het college over voldoende handhavers te beschikken voor het 

handhaven van meervoudige woningsplitsing en voor andere taken?  Hoeveel 

bedragen de lasten van handhaving in 2019?

In 2018 heeft de gemeente 1 vacature kunnen vervullen. De andere vacature is in 

2018 deels met inhuur opgevuld. Het doel blijft om deze vacature ook in te vullen 

met vast personeel. Door het college is extra geld vrijgemaakt voor handhaving in 

de wijk. Naast 2 extra boa’s zal er ook een extra (hoger ingeschaalde) 

bouwinspecteur ingezet worden. De focus van deze extra bouwinspecteur zal 

vooral komen te liggen bij meervoudige woningsplitsing en kamerverhuur. De 

lasten van handhaving in 2019 bedragen € 1.429.000 + € 200.000 extra. De 

volgende handhavingsdisciplines zullen hiervan worden bekostigd: 6 boa’s 

openbare ruimte, 1 boa ondermijning, 4 drank- en horecawet controleurs, 4 

milieu inspecteurs, 5 bouwinspecteurs + 2 boa’s en 1 bouwinspecteur.

35 35 SP A. Scheepers Middelen 

begrotingsjaar

60 Wij lezen dat de lasten en baten van programma 8.2 grondexploitaties (niet 

bedrijventerreinen) respectivelijk van 13,7 miljoen naar 1,1 miljoen in 2020 en van 

12,5 miljoen naar 70 duizend in 2020 gaan. Graag een toelichting hierop.

Het verloop wordt veroorzaakt door de geplande afsluiting van de  

grondexploitaties Anna's Hoeve Bouwplan en Egelshoek in 2020. Genoemde 

bedragen uit de vraag hebben betrekking op het jaar 2021.  In dat jaar bestaan de 

lasten voor het merendeel uit personeelskosten en de baten uit een interne 

bijdrage ter verrekening van de toegerekende rente. Ieder jaar worden de 

personeelslasten op basis van een inventarisatie van de begrote werkzaamheden 

toegerekend aan de diverse taakvelden. Wanneer ten tijde van de opstelling van 

de begroting 2021 blijkt dat er geen geopende grondexploitaties (te verwachten) 

zijn, zal bezien worden in hoeverre de personeelskosten ten laste van de andere 

taakvelden begroot moeten worden. In dat geval zullen de kosten op het taakveld 

8.2  aan de lastenkant beperkt blijven tot een klein voorbereidingskrediet.

36 1 GL A. Wolthers Algemene 

beschouwingen

4 U doet in 2019 verschillende onderzoeken op weg naar een bereikbaarheidsplan 

in 2020. Kunt u een compleet inzicht geven welk type onderzoek dat is en naar 

welke modaliteiten u allemaal onderzoek doet?

Alle verkeersmodaliteiten worden meegenomen; van langzame 

verkeersdeelnemers tot gemotoriseerd verkeer, OV en alternatieve duurzame 

verkeersontwikkelingen. Daarbij worden verschillende onderzoeksvormen 

gehanteerd, zoals verkeerscirculatie, tellingen en milieutechnisch onderzoek 

(geluid en luchtkwaliteit).

37 2 GL A. Pelsink Algemene 

beschouwingen

6 Er is in de begroting extra geld uitgetrokken voor Wmo en Jeugd. Deze extra 

investeringen worden geleidelijke afgebouwd naar 1.5 miljoen (wmo) en 6 ton 

(jeugd) in 2022. Hoe wordt ervoor gezorgd dat de kosten de komende jaren zullen 

dalen en hoe wordt daarbij de kwaliteit van de dienstverleining gewaarborgd?

De meerjarige WMO budgetten zijn constant (de mutatie loopt af omdat de vorige 

meerjarige WMO budgetten niet constant waren). De meerjarige Jeugd budgetten 

lopen vanaf 2020 tot 2022 jaarlijks met € 200.000 terug (totaal € 600.000). Uit 

deze terugloop blijkt ambitie. De dienstverlening is gewaarborgd, omdat het 

openeinde regelingen betreffen. 
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38 3 GL A. Pelsink Algemene 

beschouwingen

6 u stelt dat het uitvoeringsbudget Jeugd een structureel tekort laat zien t.o.v. de 

begroting. Uit RIB 2018/41 bllijkt echter dat wij een ander (lager) bedrag in onze 

begroting opnemen dan de Rijksbijdrage is. Wij vinden het verstandig dat u het 

bedrag opplust met 1.2 miljoen. Vragen: 1. is voor 2020 het bedrag in de 

begroting hetzelfde als de rijksbijdrage?  2. waneer is een besluit genomen en 

door wie om een lager bedrag dan de rijksbijdrage in de begroting op te nemen? 

3. indien wij in 2015, 2016 2017 (en 2018) de rijksbijdrage hadden begroot, hoe 

was het resultaat dan geweest? 4. op welke aannames baseert u de aflopende 

verhoging naar 500.000 in 2022? bent u het met GL eens dat de analyse die wij 

van het college verwachten t.a.v. de grip op uitgaven in de jeugdzorg, door RIB 

2018/41 volstrekt anders is? oftewel; wij hebben geen tekort op de jeugd. nog 

steeds is een analyse gewenst om meer grip te krijgen, maar een mogelijke 

beleidswijziging om binnen de begroting te blijven, is volgens GL niet aan de orde. 

(noot: politieke opmerking. )

1) De rijksbijdrage is geen uitgangspunt bij het opstellen van de begroting.

2) Bij het opstellen van de begroting is niet de verdeling van het rijk leidend, maar 

onze eigen inschattingen/overtuigingen. Er is geen raadsbesluit die voorschrijft 

dat de begroting aan dient te sluiten bij de verdeling van het rijk. Het 

tegengestelde ook niet. Alle begrotingen en begrotingswijzigingen zijn voorgelegd 

en vastgesteld door de raad.

3) In 2015 is €1,5 miljoen minder uitgegeven dan de verdeling van het rijk, in 2016 

€2,7 miljoen minder en in 2017 €1,0 miljoen meer.

4) Hiervoor verwijzen wij u naar het antwoord op vraag 37.

39 4 GL F. Voorink Levendige stad 12 Er wordt gestreefd naar een percentage van niet-sporters van 45%. Dit percentage 

was in 2016 48%. Hoe wordt dit percentage vastgesteld en is dit in- of exclusief 

kinderen?

Het betreft hier het percentage niet-wekelijks sporters t.o.v. bevolking van 19 jaar 

en ouder. Bevolking van 19 jaar en ouder dat niet minstens één keer per week aan 

sport doet. De bron is afkomstig van de gezondheidsmonitor volwassenen (en 

ouderen), GGD’en, CBS en RIVM

40 5 GL W. Jaeger Levendige stad 14 Museum Hilversum is een aantal jaar geleden verzelfstandigd. Onder activiteiten 

schrijft u dat u het museum wilt voortzetten. Waaruit bestaat het willen 

voortzetten precies? Bent u voornemens het museum weer (meer)  financieel te 

ondersteunen?

Museum Hilversum is een culturele organisatie die deel uitmaakt van de 

basisinfrastructuur. Gemeente heeft in samenwerking met de directeur van 

Museum Hilversum een concept convenant opgesteld. In het convenant leggen 

gemeente en Museum Hilversum vast hoe Museum Hilversum, op basis van haar 

beleidsplan 2018-2021 een bijdrage levert aan het cultuurbeleid van Hilversum. 

Het convenant dient tevens als een inhoudelijke onderlegger voor het verlenen 

van de financiële bijdrage voor basis en programma aan Museum Hilversum voor 

duur van het convenant 2018-2021. In de cultuurbegroting is hiervoor structureel 

een bedrag opgenomen. Dit is nagenoeg hetzelfde bedrag als in 2018 (€ 641.000).

Het college heeft de raad toegezegd dat de raad over het concept convenant 

Museum Hilversum 2018-2021 zal worden geïnformeerd alvorens het convenant 

door het college wordt vastgesteld. Op korte termijn zal de raad over het 

convenant worden geïnformeerd.

41 6 GL W. Jaeger Levendige stad 15 U werkt toe naar een lokale voorbeeldstellende omroep. Waar bestaat de 

gemeentelijke bemoeienis uit anders dan het geen haar wettelijk taak is? Kunt 

uitleggen aan welke publiek-private activiteiten u denkt?

Samenwerking tussen lokale omroepen kan een efficiencyslag voor die 

organisaties betekenen. Partijen zijn – ondanks de inspanningen van de gemeente 

– er tot nu toe niet in geslaagd nader tot elkaar te komen en (bijvoorbeeld) meer 

in contact te komen met de creatieve industrie in Hilversum en relevante 

opleidingsmogelijkheden. De rol van de gemeente is – buiten haar wettelijke taak 

– verbindend.

42 7 GL A. Wolthers Bereikbare stad 16 Wie trekt volgens u momenteel de ontwikkeling van snelfietspaden in de regio 

momenteel? Zijn dat de gemeenten individueel of is dat regio G&V-streek? 

Wanneer kunnen wij plannen tegemoet zien?

De regio G&V is trekker. De concept businesscase snelfietspaden wordt n.a.v. het 

bestuurlijk overleg in de regio uitgewerkt tot een definitieve businesscase. Een 

precieze planning rond het presenteren van de plannen hangt af van de 

bespreking in de regio over de definitieve businesscase. Na dat moment ontvangt 

de raad nadere informatie. 
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43 8 GL J. Kastje Duurzame stad 19 Om hoeveel energie-audits bij bedrijven gaat het precies? Wat is de verhouding 

nieuwe en (controlerend) herhalingsbezoek?

Van 40 bedrijven zijn de energieaudits beoordeeld en goedgekeurd en zijn 

afspraken gemaakt over een uitvoeringsplan; 20 andere bedrijven vallen formeel 

onder de regeling, maar hebben een vrijstelling. Circa 70 bedrijven die onder de 

regeling vallen moeten nog beoordeeld worden. Elke vier jaar moet dit opnieuw 

bekeken worden.

44 9 GL A. Pelsink Verbindende stad 24 Er wordt hier gesteld dat er gestreefd wordt naar meer sociaal werk in de wijk. Is 

hier ook extra budget voor uitgetrokken. Zo ja, hoeveel? En is er hierin ook ruimte 

voor het aantrekken van extra medewerkers, zoals maatschappelijkwerkers of 

opbouwwerkers?

In het college programma is voor 2019  € 500.000 ton extra uitgetrokken voor 

welzijn 3.0. Daarnaast is de opgave vanuit het uitvoeringsplan "Ontmoeten en 

ondersteuning in de wijken' de opgave om €1,56 miljoen zorgbudget (WMO 

begeleiding en WMO dagbesteding) te substitueren naar de wijken. 

Uitgangspunt is dat in elke wijk er maatschappelijk werk en opbouwwerk 

aanwezig is. Uitbreiding betreft 4 tot 5 fte, waarbij uitdrukkelijk gekeken wordt 

naar synergie-effecten door samenwerking tussen zorg en welzijnsorganisaties. 

Daarnaast zullen professionals van zorgpartijen wijkgericht gaan werken in plaats 

van op indicaite dagbesteding en begeleiding bieden. De opgave voor 2019 is dat  

12 zorgmedewerkers hun focus verleggen van individuele problematiek naar 

collectieve mogelijkheden en daarmee zichtbaar in de wijken opereren.

45 10 GL A. Wolthers Kansrijke stad 26 Er worden hier vele maatregelen genoemd om de kansongelijkheid in Hilversum 

terug te dringen. Een belangrijk reden voor deze ongelijkheid is  de extra 

begleiding die somige jongeren wel kunnen krijgen, door bijv. een examentraining 

van Luzac. Is er binnen de begroting budget opgenomen om  examentrainingen en 

huiswerkbegleiding te facaliteren voor leerlingen die niet  deze externe 

ondersteuning zelf kunnen bekostigen?

Op de vraag of wij huiswerkbegeleiding voor leerlingen bekostigen voor leerlingen 

waarvan de ouders daarvoor niet de middelen hebben, is het antwoord nee. De 

Stichting Leergeld in Hilversum bekostigt onderwijsmiddelen maar geen 

huiswerkbegeleiding. Tegelijkertijd zien wij ook het verschijnsel dat steeds meer 

ouders en leerlingen gebruik maken van extra ondersteuning door commerciële 

instellingen. Dit zien wij als een belangrijk onderwerp van gesprek tussen de 

gemeente en het onderwijs.

46 11 GL A. Wolthers Kansrijke stad 27 Er wordt gesteld: 'Extra inzetten op voorkomen van jeugdwerkloosheid door 

begeleiding van jongeren zonder diploma, opleiding, werk of inkomen die door 

het regionaal bureau leerlingzaken (RBL) worden aangedragen.' Hoeveel jongeren 

worden er jaarlijks door het RBL aangedragen? Wat houdt deze extra inzet in? En 

wordt hier ook extra budget voor vrijgemaakt?

Waar het gaat om “bankzitters” (jongeren zonder diploma, opleiding, werk of 

inkomen) spreken we van jaarlijks gemiddeld zo’n 60 van deze jongeren in 

Hilversum. Zij worden actief benaderd door het RBL. De leerplichtconsulent 

bezoekt, wanneer zij niet reageren op een brief,  de jongere thuis. Voor de 

jongeren die hiermee worden bereikt is een aanpak op maat vereist; soms is er 

weinig nodig, soms blijkt er zwaardere problematiek. De persoonlijke begeleiding 

wordt door de leerplichtconsulent in samenwerking met Sociaal Plein uitgevoerd. 

Een deel van deze jongeren wordt overigens, ook met deze aanpak, niet bereikt. 

(zie ook vraag 134)

47 12 GL A. Wolthers Kansrijke stad 27 Er wordt gesteld: 'Ondersteunen van jeugdhulp/ jeugdzorg binnen MBO'. Wat 

houdt deze ondersteuning in en hoeveel geld wordt hiervoor uitgetrokken?

Met de ondersteuning van jeugdhulp/ jeugdzorg binnen het MBO wordt gedoeld 

op de aansluiting tussen jeugdzorg en zorg op school, door bijvoorbeeld de inzet 

van maatschappelijk werk door het MBO College. De samenwerking met het MBO, 

waar studenten vanuit (en ook buiten) de hele regio zitten, komt op dit vlak 

steeds beter tot stand. We doen dit binnen de bestaande middelen. 

48 13 GL A. Pelsink Ondersteunende 

stad

29 u stelt dat de streefwaarde voor clienten met een maatwerkarrantement WMO 

600 is (referentiewaarde 640). Dit lijkt ons niet realistisch; landelijk 

overheidsbeleid is erop gericht om mensen langer, met hulpmiddelen, thuis te 

laten wonen. 

Dit is geen vraag
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49 14 GL A. Pelsink Ondersteunende 

stad

30 de ambitie is om afhandeling van aanvragen WMO sneller te laten gebeuren. 

Concreet: in het coalitieprogramma is opgenomen dat deze teruggebraht wordt 

tot 2 weken. GL mist concreetheid in uw beschrijving, en is in afwachting van 

daadwerkelijke aktie danwel een plan om die 2 weken te gaan realiseren. 

Wanneer kunnen we uw plan ontvangen?

Een plan wordt nog uitgewerkt en zodra dit gereed is wordt dit met u gedeeld. 

50 15 GL A. Pelsink Ondersteunende 

stad

31  Geëscaleerde zorg volwassenen/jongeren: wordt er in de begroting geld 

uitgetrokken om de wachttijden binnen de geestelijke gezondheidszorg te 

verminderen? Zo ja hoeveel en hoe wordt dit ingezet?

Er is een motie (M18/52) aangenomen over de wachttijden. Deze wordt in 

regionaal verband uitgewerkt. In de begroting 2019 zijn er derhalve nog geen 

extra middelen opgenomen. 

51 16 GL W. Jaeger Ondernemende 

Stad

37 u legt de rode loper uit voor nieuwe bedrijvigheid. Eens met het belang van het 

realiseren van (meer) werkgelegenheid. Maar niet alle bedrijvigheid is gewenst, 

lijkt ons zo. als indicator geeft u aan dat u de ambitie heeft om 1 bedrijf meer zich 

te laten vestigen. Dat lijkt me niet zo'n hoge ambitie gezien de rode loper. GL 

ontvangt graag van u een plan voor die extra werkgelegenheid, waarin 

aangegegeven wordt welke bedrijvigheid u binnen wenst te halen, en hoeveel 

bedrijven dat zouden moeten zijn. wanneer kunnen we een dergelijk plan 

tegemoet zien? 

Eens, uiteraard gaat het om meer bedrijven zich te laten vestigen, passend bij ons 

profiel. Extra werkgelegenheid ontstaat niet door een ‘gemeentelijk plan’, maar 

door samenwerking van gemeente, bedrijven, stichting centrum, Hilversum 

marketing, bedrijven op mediapark en arenapark en talloze andere economische 

partijen in de stad en de regio. Per ontwikkelgebied (Arenapark, Media Park, 

Spoorzone en Stationsgebied en bedrijventerrein Zuid West 

(Havenkwartier/Kerkelanden)) worden/zijn plannen gemaakt om onder andere 

meer bedrijven en banen te kunnen faciliteren. Regionaal wordt ook gewerkt aan 

een Werkplan Werklandschappen met daarin acties gericht op het versterken en 

aantrekkelijker maken van het vestigingsklimaat.

52 17 GL A. Wolthers ondernemende 

stad

38 u stelt dat we gaaan investeren in internationaal onderwijs. naar mijn mening 

wordt er op dit moment onderzoek gedaan naar de wenselijkheid en risico's 

daarvan, maar is er nog geen raadsbesluit over genomen. Graag een update en 

planning inzake een eventueel raadsbesluit hierover. 

Er wordt inderdaad op dit ogenblik hiernaar onderzoek gedaan. Dit vraagt meer 

tijd dan vooraf ingeschat. Naar verwachting kan de gemeenteraad medio juni 

2019 de uitwerking van de businesscase tegemoet zien waarna besluitvorming kan 

plaatsvinden.

53 18 GL A. Wolthers Werkende stad 41 Er wordt gesteld: 'Het begeleiden van kwetsbare jongeren richting deelname aan 

het arbeidsproces, door aansluiting binnen onderwijs, werk en jeugd'. Wat wordt 

hier concreet mee bedoeld? En hoeveel budget wordt hievoor uitgetrokken?

In het kader van de aanpak Voortijdig Schoolverlaten (VSV) wordt er regionaal een 

aantal projecten uitgevoerd die bijdragen aan goede samenwerking tussen school, 

Sociaal Plein, UWV, MEE, leerplicht om jongeren uit het speciaal onderwijs, de 

praktijkschool en de entreeopleiding te begeleiden naar hun eerste baan, 

dagbesteding of vervolgonderwijs. Het gaat dan bijvoorbeeld om 

netwerkbijeenkomsten, afstemmingsoverleggen in het laatste schooljaar, warme 

overdracht en het monitoren van deze jongeren. Hilversum ontvangt, als 

centrumgemeente, de Rijkssubsidie (€ 297.099 in 2019 ) voor deze aanpak en 

hevelt deze middelen over naar de regio waar de regie en coördinatie van deze 

regionale aanpak is belegd.

54 19 GL A. Wolthers Sociale stad 42 Er wordt gesteld: 'Uitvoering geven aan de ca. 32 minimaregelingen'. Over welke 

32 regelingen gaat het hier precies en wat is de verdeling van het budget over de 

regelingen?

Deze vraag is te uitgebreid om te behandelen in deze technische vragenronde. U 

verwijst in uw vraag naar de uitvoering van de verschillende regelingen, daarmee 

worden 32 verstrekkingen bedoeld. We geven u graag alle toelichting separaat. 

Alle informatie over en rondom de (huidige) minimaregelingen wordt door het 

sociaal plein gegeven op de betreffende pagina via de website Hilversum.nl. Ook 

kunnen wij u de specicifatie van de kosten separaat toezenden. Deze is aan de 

raad gepresenteerd op 7 februari jl. en zal aan de huidige raad opnieuw worden 

toegelicht op 7 november a.s. in een BVS. 
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55 20 GL A. Wolthers Sociale stad 43 uitgaven in het kader van de BUIG worden afgeraamd van 39.762 naar 37.452, 

vanuit het idee dat bij een goed draaiende economie uitkeringsgerechtigden 

eerder (parttime) werk kunnen aanvaarden. Los daarvan is het een enorme 

opgave, die planmatig moet worden aangepakt. Wanneer kunnen wij dat plan 

tegemoet zien zodat we tijdig de neerwaartse bijstelling van het budget kunnen 

bijsturen?

In voorliggende begroting is de financiele vertaling van de '25% plus' ambitie nog 

niet vertaald. Met uw raad is afgesproken dat deze in 2019 middels een 

raadsvoorstel aan u wordt voorgelegd. Vervolgens zullen de financiele gevolgen 

worden verwerkt in de begroting voor 2020.

56 21 GL A. Wolthers Veilige Stad 46 U gaat een tijdelijke calamiteiten route aanleggen t.b.v. het HOV. Wordt daar ook 

financieel aan bijgedragen door de gemeente?  En zo ja, waarom wordt deze route 

niet (volgens afspraak) volledig bekostigd vanuit het HOV project?

Het aanpassen en het, waar nodig, na afronding van de realisering van de 

onderdoorgang in de Oosterengweg weer terug brengen in de oorspronkelijke 

situatie van de infrastructuur t.b.v. de calamiteitenroute wordt volledig bekostigd 

door het project HOV in 't Gooi. Het college heeft besloten om integraal met de 

uitvoering van de werkzaamheden t.b.v. calamiteitenroute en de aanleg van 

parkeerplaatsen rond de Van Riebeeckvijver 23 extra parkeerplaatsen te 

realiseren. De kosten daarvan komen ten laste van het parkeerfonds, zoals 

aangegeven in de RIB 2018-48 d.d. 3 oktober 2018.

57 22 GL K. Walters Veilige Stad 46 In de opsomming van handhavingsactiviteiten ontbreekt de controle op de 

betaling van parkeerbelasting of verkeerd parkeren. Is dit een vergissing of wordt 

daar inderdaad geen inzet meer opgepleegd? Zo nee, hoe is dan de verhouding in 

urenbesteding tussen de drie activiteiten: fietsparkeren, controle parkeerbelasting 

en foutparkeren gemotoriseerd verkeer?

Het klopt dat de controle op de betaling van parkeerbelasting niet is opgenomen 

in de opsomming. De verbonden partij Cooperatie Parkeerservice U.A.(blz. 130) 

voert deze taak uit voor de gemeente. De overige activiteiten worden door de 

BOA’s én de politie in de verschillende wijken van Hilversum uitgevoerd. De 

samenwerking tussen BOA’s en politie verloopt in het algemeen goed. De politie 

geeft geen hoge prioriteit aan handhaving op foutparkeren voor gemotoriseerde 

voertuigen, dus komt het handhaven vooral neer op de BOA’s  (binnen het 

betaalde gebied vooral de BOA's van ParkeerService, daarbuiten de BOA's van 

Team Toezicht van de gemeente). 

58 23 GL A. Wolthers Dienstverlening aan 

de stad

48 Er worden nergens indicatoren gegeven waarop de raad dit onderdeel kan 

beoordelen. Kunt u aangeven waarom deze er niet zijn? Is het bijvoorbeeld 

mogelijk om als indicator op te nemen dat burgers binnen een bepaalde tijd 

worden terug gebeld of dat de telefoon binnen een bepaalde tijd wordt 

opgenomen?

Zie antwoord op vraag 8

59 24 GL A. Wolthers Dienstverlening aan 

de stad

48 Er wordt gesproken over ‘serviceformules’. Kunt u uitleggen wat dit zijn en hoe 

deze bij zullen dragen aan de verbetering van de dienstverlening?

Serviceformules zijn concepten voor dienstverlening die gericht zijn op de wensen 

van de klant, en op herkenbaarheid en de schaal van de dienstverlening. 

‘Formuledenken’ wordt veel gebruikt in de commerciële dienstverlening om deze 

zo goed mogelijk aan te passen op de uiteindelijke gebruiker: de klant. VNG 

Realisatie werkt samen met gemeenten om deze werkwijze toe te passen op de 

dienstverlening van gemeenten aan inwoners en ondernemers. Doel is inwoners 

en ondernemers in hun verschillende rollen (klant, partner, onderdaan, gebruiker) 

zekerheden te geven bij het gebruik van gemeentelijke producten en diensten.  

60 25 GL K. Walters Effectief en 

efficiënt bestuurder 

stad

49 De streefwaarde voor het percentage externe inhuur is gesteld op 4,7%, terwijl de 

referentiewaarde (2017) op 3% staat. Kunt u uitleggen waarom er hier sprake is 

van een stijging? 

Dit komt doordat wij in de begroting 2019 meer inhuur zichtbaar begroot hebben 

dan in de begroting 2017. Het streefgetal wordt namelijk berekend door de 

zichtbaar begrote inhuur te delen door de begrote loonsom inclusief inhuur. 

Inhuurkosten die zijn meegeraamd in materiële budgetten en in de loop van het 

jaar tot realisatie komen, zijn in de begroting niet zichtbaar.
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61 26 GL K. Walters Effectief en 

efficient bestuurde 

stad

49 Wat is precies het verschil tussen apparaatskosten en overhead in deze begroting? De overheadkosten bestaan uit de 'materiële' kosten van ondersteunende 

organisatie-onderdelen (m.n. huisvestingskosten en ICT-kosten), de 

personeelskosten van die organisatie-onderdelen, alsmede de kosten van het 

management. De 'apparaatskosten' omvatten naast alle overheadkosten ook nog 

alle personeelskosten uit het zogeheten 'primaire proces' (bijvoorbeeld de kosten 

van vergunningverleners bij PuZa en van inkomensconsulenten bij het Sociaal 

Plein).

62 27 GL P. Broertjes dienstverlening 52 lasten voor burgerzaken dalen fors. GL neemt aan dat dit te maken heeft met de 

langere geldigheidsduur van identiteitsdocumenten (ook leges dalen fors, pg. 72). 

Is deze aanname correct? U geeft aan dat u onderzoek gaat doen naar verdere 

verbetering van dienstverlening (serviceformules). GL is van mening dat 

dienstverlening en communicatie (ook) altijd op papier beschikbaar moet blijven. 

Niet voor al onze inwoners is digitale dienstverlening een verbetering. kunt u 

aangeven wanneer u (bv middels een RIB) voorstellen doet om de dienstverlening 

te verbeteren?

Uw aanname is (gedeeltelijk) correct. Tevens wordt daling van de lasten 

veroorzaakt doordat er in 2020 (zeer waarschijnlijk) geen verkiezingen 

georganiseerd worden. Voorstellen betreffende verbetering dienstverlening zijn in 

beginsel een bevoegdheid van het college. Op het moment dat het inhoudelijk of 

financieel kader verandert of er substantiele wijzigingen zijn, krijgt de raad een 

voorstel, dan wel een RIB aangeboden. Het één en ander is nog niet gepland.  

63 28 GL K. Walters Financieel gezonde 

stad

55 wat zijn de onderwerpen van evaluatie van de financiele verordening 2018 en 

waarom zou dat reeds in 2019 moeten gebeuren?

Bij de evaluatie gaan we na of we de doelen van het nieuwe financiële beleid - 

transparantie, toekomstbestendigheid, eenvoud en voorzichtigheid - bereiken. De 

belangrijkste vraag daarbij is of de raad voldoende financiële informatie krijgt om 

de financiële kaders te kunnen bewaken. Het college heeft de evaluatie 

aangekondigd middels de wethoudersbrief van 3 juli 2017. In de zomer van 2019, 

na de behandeling van de jaarstukken 2018 in uw raad, hebben wij de eerste 

volledige jaarcyclus doorlopen aan de hand van de nieuwe verordening.

64 29 GL K. Walters Financieel gezonde 

stad

55 Wat is de huidige kostendekkingsgraad van de gemeentelijke belastingen ? De kostendekkendheid heeft betrekking op de heffingen waarvan de besteding 

gebonden is. Dat zijn bijvoorbeeld de rioolheffing, de afvalstoffenheffing, de 

marktgelden en de leges. Hiervan geven we in de paragraaf lokale heffingen 

inzicht in de lasten, die we in de kostentoerekening meenemen en melden wij ook 

het percentage kostendekkendheid. Wij verwijzen u graag naar het onderdeel 

lokale heffingen (in de pdf vanaf blz. 62) van deze paragraaf.

65 30 GL K. Walters Grond exploitaties 

en vastgoed

59 Hoe omvangrijk waren de divendenduitkeringen in de afgelopen drie financieel 

afgeronde jaren?

De dividendontvangsten waren in 2015 € 397.000, in 2016 € 466.000, in 2017 € 

499.000 en in 2018 € 601.000. De ontvangen dividenduitkeringen zijn afhankelijk 

van de gerealiseerde jaarresultaten van Vitens NV en de BNG Bank. Opgemerkt 

wordt dat de dividenduitkeringen over jaar t in de gemeentelijke rekening van jaar 

t+1 worden verantwoord. 

66 31 GL K. Walters financieel gezonde 

stad

65 ozb niet-woningen. Er is 4 ton meer binnegehaald aan inkomsten dan de 

bedoeling was over 2017 en 2018. dit wordt hersteld, dmv een daling van de 

tarieven in 2019 en 2020 en vervolgens een verhoging met meer dan het 

inflatiepercentage in 2021. waarom is hiervoor gekozen? waarom niet een 

stapsgewijze verhoging, maar minder dan de inflatie? welke eigenaar (niet 

woningen) snapt deze systematiek over 5 jaar?

Over 5 jaar is de systematiek helder, de OZB zal met de inflatie toenemen. Het 

teruggeven van het teveel geinde OZB doen we in een zo kort mogelijke tijd (2 

jaren), hoe langer we daar over doen hoe onduidelijker het zal worden. Het tarief 

stijgt gewoon met het inflatiepercentage en niet meer dan dat. Wel geven wij 

incidenteel in 2019 en 2020 de teveel geinde OZB terug aan eigenaren niet-

woningen. 

67 32 GL K. Walters Landelijke 

woonlastenvergelij

king

74 De woonlasten voor huurders dalen in Nederland. Zowel voor de goedkoopste, de 

duurste en ook de gemiddelde gemeente. In Hilversum stijgen de woonlasten voor 

huurders, met als gevolg dat de positie van Hilversum mbt woonlasten voor 

huurders wijzigt van 318e/400 gemeenten in 2017 naar 337e/394 gemeenten in 

2018. Wat ligt aan deze stijging ten grondslag en waarom is landelijke een daling 

zichtbaar.

In 2018 is de kostendekkendheid van de afvalstoffen en rioolheffing toegenomen. 

Hoe andere gemeenten hiermee omgaan weten wij niet. Overigens is de stijging 

voor huurders in 2019 zeer beperkt of is zelfs sprake van een daling.
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68 33 GL K. Walters Weerstandsvermog

en en 

risicobeheersing 

87 opnieuw is er een budget nieuwe kansen. GL ontvangt graag een overzicht van de 

uitgaven 2018 en antwoord op de vraag of het college reeds uitvoeringsafspraken 

heeft opgesteld (zo ja, welke, zo nee, wanneer wel?)

Er zijn voorshands geen uitgaven gedaan ten laste van dit budget. Er zijn 

inderdaad uitvoeringsafspraken gemaakt ten aanzien van dit budget. Die zijn 

vastgelegd in het financiële uitvoeringsbeleid, dat naar uw raad is gestuurd bij RIB 

2018-21 (19 april 2018).

69 34 GL A. Wolthers Onderwijshuisvesti

ng

97 budgetten voor renovatie en nieuwbouw moeten worden opgehoogd (advies vng 

/ po-vo raad). Daarbij is nog geen rekening gehouden met gevolgen van de 

inventarisatie van  duurzaamheidsmaatregelen en frisse scholen. De reserve 

onderwijshuisvesting vermindert van 436 k door een onttrekking tot 286 k. GL 

gaat ervan uit dat u bij het raadsvoorstel inzake realisatie IHP 2019 rekening houdt 

met zowel de verhoogde bouwkosten, en een realistisch bedrag voor 

verduurzaming van de gebouwen. tevens geeft u aan dat u budget 2019 nodig 

heeft voor de realisatie van plannen uit 2018. GL gaat ervan uit dat u een duidelijk 

overzicht geeft van de plannen die niet of slechts gedeeltelijk kunnen worden 

uitgevoerd als gevolg hiervan. graag uw toezegging. 

De budgetten voor onderwijshuisvesting waaronder nieuwbouw en uitbreiding 

zijn met ingang van 2019 verhoogd met 40% conform advies van de VNG. Voor 

renovatie is een separaat voorstel vanuit de VNG samen met PO/VO- raad als 

vervanging voor nieuwbouw. Binnen de huidige wet en regelgeving is renovatie 

niet als voorziening opgenomen. Voor het huisvestingsprogramma 2019 wordt 

vanzelfsprekend rekening gehouden met een hoger benodigd budget daar waar 

dit nodig is. Met de duurzaamheidsmaatregelen en frisse scholen is nog geen 

rekening gehouden. Er vindt nog inventarisatie plaats aan de hand waarvan een 

meerjarig programma moet worden opgesteld. Dit vergt ook afstemming met de 

schoolbesturen. 

De uitbreidingen en nieuwbouw uit eerdere huisvestingsprogramma’s die in 2019 

uitgevoerd worden, kunnen rekenen op aanvullend budget. Hiermee wordt de 

uitvoering van deze plannen zeker gesteld. Voor de Sterrenschool en de 

Donnerschool is hier al extra budget beschikbaar gesteld, voor uitbreiding van de 

Gooische Praktijkschool is nog niet bekend hoeveel extra budget nodig zal zijn.

70 35 GL A. Wolthers Paragrafen 114 Er moet in de komende jaren een extra inzet worden gepleegd op het gebied van 

de energietransitie, klimaatbestendigheid en duurzaamheid. Hoe en waar is dat in 

termen van personele inzet terug te vinden in de begroting?

In de begroting is € 550.000 opgenomen voor een energietransitie plan. 

Benodigde capaciteitsinzet wordt de komende periode helder.

71 36 GL A. Scheepers Verbonden partijen 136 er zijn nog geen cijfers over 2017 en 2018 beschikbaar van uitvaartstichting 

Hilversum. Tevens geeft u aan dat er een plan in de maak is inzake uitbreiding van 

huisvesting met financiele consequenties. Kunt u aangeven wanneer de raad de 

jaarrekeningen ontvangt en een toelichting op de eventuele uitbreiding?

De jaarrekening 2017 en meerjarenbegroting 2018-2023 zijn in juni 2018 door het 

college goedgekeurd. Middels een RIB is de raad daarover geïnformeerd. De 

jaarrekening 2018 zal opnieuw uiterlijk in juni in het college worden behandeld. 

De toelichting op de uitbreiding van huisvesting zal de raad in het eerste kwartaal 

van 2019 ontvangen.

72 37 GL K. Walters Investeringen 161 Kunt u een specificatie geven van de post divers van 4.5 miljoen in 2021? Op basis van afspraken uit het coalitieakkoord is voor de onderwerpen "auto te 

gast", "fietspaden" en "van Linschotentunnel" in 2021 een investeringskrediet van 

4,5 miljoen euro opgenomen. Een nadere specificatie is vanwege de geplande 

termijn waarop de investering begroot staat, nog niet gemaakt.

73 38 GL A. Pelsink Reserves 168 er is een onttrekking geraamd van 910 K voor 2019 uit de reserve sociaal domein 

(eindstand 2019 € 0) waarvan 310 K is gereserveerd voor de transformatie van 

zorg naar welzijn. GL wil een link leggen met de RIB 2017 / 86 inzake subsidie 

Versa 2018, waarin tevens werd aangegeven dat er nog niet in alle wijken sprake 

was van een goed werkende sociale basisinfrastructuur. GL wil graag inzicht in 

destijds geconstateerde leemtes in Hilversum, een overzicht van hoe de leemtes 

zijn opgevuld en of deze voorzieningen nu structureel aan Hilversummers worden 

aangeboden. Voor alle helderheid: GL is van mening dat van de sociale 

basisinfrastructuur uitmaakt: maatschappelijk werk, kinder- en jongerenwerk, en 

buurtwerk. dus graag op elk van deze onderdelen een toelichting. 

De subsidie 2018 voor Versa Welzijn was niet voldoende om in elke wijk 

maatschappelijk werk (vier wijken niet ingevuld) en opbouwwerk (drie wijken niet 

ingevuld) te realiseren. In 2018 is - vanuit het uitvoeringplan "ontmoeten en 

ondersteuning in de wijken' -een twee jarige extra subsidieverlening verstrekt 

waardoor er in elke wijk opbouwwerk is. Daarnaast heeft de gemeente in 2018 

Stichting Mee verzocht om tezamen met Versa Welzijn - binnen de verleende 

subsidies - de 8 wijken te voorzien van maatschappelijk werk.  De beide 

welzijnsorganisaties hebben in samenspraak de subsidieaanvraag 2019 ingediend 

die nu  in behandeling is. Uitgangspunt voor de subsidieverlening 2019 is dat er in 

elke wijk maatschappelijk werk en opbouwwerk is.
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74 1 CDA A. Pelsink Algemene 

beschouwingen 

6 Uitvoeringsbudget Jeugd: directer schakelen met huisartsen om goedkopere 

vormen van ondersteuning in te zetten: Hiervoor wordt in 2019 1,2 miljoen euro 

ingezet, aflopend naar € 600.000 euro in 2022. Een groot verschil in bedragen 

tussen 2019 en 2022. Gaat het lukken, om met bovengenoemde bedragen 

goedkopere vormen van ondersteuning in te zetten? 

Hiervoor verwijzen wij u naar het antwoord op vraag 37

75 2 CDA A. Pelsink Algemene 

beschouwingen 

6 Wilt u aangeven hoeveel middelen in de begroting voor uitvoering jeugd is 

opgenomen ten opzichte van de middelen die het Rijk aan Hilversum 

terbeschikking stelt? 

Hiervoor verwijzen wij u naar het antwoord op vraag 177, waarbij wij zowel op 

jeugd als WMO ingaan.

76 3 CDA K. Walters Algemene 

beschouwingen 

6 Waar bestaat de inzet van extra handhavers uit? De inzet van extra handhavers (2 boa’s) zal gaan naar de wijken Oost/Noordoost 

en Zuid/Zuidwest. Beide wijken hebben ongeveer 30.000 inwoners en dit is 

nauwelijks te handelen voor 1 boa.

Naast 2 extra boa’s zal er ook een extra (hoger ingeschaalde) bouwinspecteur 

ingezet worden. De focus van deze extra bouwinspecteur zal vooral komen te 

liggen bij woningsplitsing en kamerverhuur. 

77 4 CDA K. Walters Algemene 

beschouwingen

6 In hoeverre is het verstandig de middelen voor de gemeentelijke herindeling te 

temporiseren? Herindeling gaat er hoe dan ook komen. 

De provincie bepaalt in eerste instantie het tempo van het proces om te komen 

tot gemeentelijke herindelingen. Zoals u weet, heeft de provincie aangegeven de 

planning van de arhi procedure af te stemmen op de aanpassing van de 

beleidskaders door het Ministerie van BZK.  Er is nog geen zicht op het tijdspad 

van dat proces, maar duidelijk is dat de oorspronkelijke planning van de provincie 

niet meer haalbaar is. Een logisch gevolg is dat wij geraamde uitgaven in de tijd 

naar achteren schuiven.

78 5 CDA J. Kastje Programma 1: 

wonen en leven, 

Mooie stad, 2 

wonen en bouwen

11 Het college gaat ruimte bieden aan nieuwe woonvormen. Waar bestaat deze 

ruimte uit?

Het gaat hierbij primair om het ruimte bieden aan en het open staan voor het 

gesprek met initiatieven vanuit de samenleving. De exacte invulling is dus niet 

vooraf te geven. Vanuit de vorige RSA en  zoals in het RAP afgesproken  heeft de 

regio de coordinatie en informatievoorziening naar bijzondere 

(particuliere)woon/zorg initiatieven.

79 6 CDA J. Kastje Mooie Stad (wonen 

en bouwen)

11 Het verhogen van het aanbod van middenhuur: kan het college dit concretiseren? 

Bijvoorbeeld een aantal noemen?

In de regionale woonvisie is de ambitie uitgesproken 1.000 middenhuurwoningen 

toevoegen in de regio Gooi en Vechtstreek tot en met 2030. Hilversum wil hiervan 

tenminste de helft op haar grondgebied realiseren. Dit sluit aan bij de ambitie uit 

het coalitieprogramme de helft van het woningbouwprogramma in het 

middeldure huur of koop segment te ontwikkelen. 

80 7 CDA F. Voorink Levendige stad 12 Wat bedoelt u bij de prestatieindicator precies met 'het aandeel niet sporters'? Dit is een wettelijk voorgeschreven indicator. Het drukt het percentage niet-

wekelijks sporters t.o.v. bevolking van 19 jaar en ouder uit dat niet minstens één 

keer per week aan sport doet.

81 8 CDA F. Voorink Programma 1: 

wonen en leven, 

Levendige stad, 2 

sportaccommodati

es

13 Er komt een onderzoek naar de toekomst van zwembad de Lieberg. Wat zijn de 

randvoorwaarden van dit onderzoek?

We hebben de afgelopen periode benut om de situatie goed in beeld te brengen 

op onderhoud, veiligheid, duurzaamheid en gebruik. Het zwembad is meer dan 40 

jaar oud en kent momenteel relatief hoge onderhoudskosten en exploitatielasten. 

Met forse investeringen kan het zwembad niet duurzaam worden gemaakt. Op 

basis van die inventarisatie starten we in 2019 met een onderzoek naar de 

toekomst van het zwembad.  
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82 9 CDA W. Jaeger Programma 1: 

wonen en leven, 

Levendige stad, 6. 

Lokale media en 

Bibliotheek

14 Er vindt op dit moment een haalbaarheidsonderzoek plaats om op de kerkbrink 

cultuur te clusteren. Is deze ambitie ook financieel in de begroting terug te 

vinden? Zo niet, hoe denkt dit college deze ambitie te gaan financieren?

Door een aantal culturele instellingen waaronder de bibliotheek vindt er een 

verkenning plaats van de inrichting van de Kerkbrink als Mediacultuur cluster. In 

de begroting 2019 is een budget van € 50.000 opgenomen voor het faciliteren van 

dit proces. Dit budget is onderdeel van het totale budget voor economische 

ontwikkelingen. Er is geen geld gereserveerd voor eventuele investeringen of 

exploitatie door de gemeente.

83 10 CDA A. Wolthers Bereikbare stad 17 "waar nodig vanuit structuurvisie maatregelen nemen om de situatie 

verkeersveilig te maken". Waar in de begroting is het beschikbare budget voor 

verkeersveiligheid te vinden en heeft het college hiervoor extra middelen vrij 

weten te maken (conform toezegging wethouder in commissievergadering 

september jl. hiertoe alles in het werk te zetten)?

Het budget voor verkeersveiligheid maakt, net als het budget structuurvisie, 

onderdeel uit van de totale Verkeer en Vervoer post van € 14,6 miljoen. Over 

extra middelen is op dit moment niets te rapporteren; een update aan de raad 

wordt nog dit jaar door het college geleverd.  

84 11 CDA J. Kastje Programma 1: 

wonen en leven, 

Duurzame stad, 2. 

Openbaar groen en 

(openlucht) 

recreatie

19 Wat wordt bedoeld met het 'monitoren van de verbonden partij Goois Natuur 

Reservaat…..'

Er wordt bedoeld dat we als participant van het GNR nauw betrokken zijn bij het 

GNR, hier goed op willen kunnen sturen en daarom het GNR hebben gevraagd om 

hun beleidsdoelen beter te monitoren via de beleidscyclus GNR. Dat staat ook in 

de meest recente zienswijze van de gemeenteraad van juli 2018 aan het GNR, ook 

al wordt het woord “monitor” daar niet letterlijk in genoemd. We willen in 2019 

zien dat GNR de reeds vernieuwde beleidscyclus verder doorontwikkelt en 

verbetert. Het gaat ons om de sturing op het beleidsplan GNR, inclusief de 

uitvoering en verantwoording.  Inhoudelijk gaat het om beheer van het GNR en de 

uitvoering van natuur- en recreatieprojecten, organisatorisch om zaken zoals 

versterking van de werkorganisatie en financiële positie van het GNR. 

85 12 CDA W. Jaeger Programma 1: 

wonen en leven 

Middelen 

begrotingsjaar

21 Er wordt in 2019 € 3.863.000 begroot voor 5.3 cultuurpresentatie, 

cultuurproductie en cultuurparticipatie. In 2018 was dit € 5.246.000. Kunt u dit 

verschil duiden? Kunt u op dit punt specificeren hoe de huidige begroting is 

opgebouwd?

Het verschil tussen 2018 en 2019 wordt voornamelijk veroorzaakt door 3 zaken. 

Ten eerste is conform het raadsbesluit van 6 december 2017 er een verlaging bij 

De Vorstin (lagere subsidie en lagere kapitaalslasten, dit raadsbesluit was na het 

vaststellen van de primaire begroting 2018 door de raad). Ten tweede is het 

budget voor citymarketing en mediavisie in 2019 verschoven van taakveld 5.3 

naar taakveld 3.4 (wettelijke verplichting om te ramen en verantwoorden op 

taakveld economische promotie). Ten derde is er in 2019 budget uit het 

coalitieakkoord toegevoegd aan dit taakveld conform de Kadernota 2018.
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86 13 CDA A. Wolthers Programma 2, Zorg, 

Kansrijke stad

27 Dit college gaat tbv het leerlingenvervoer onderzoeken op welke manier het 

zelfstandig reizen van kinderen bevorderd kan worden. Kunt u aangeven wat 

hiermee wordt bedoeld?

Het uitgangspunt bij leerlingenvervoer is dat de leerling zo zelfstandig mogelijk 

naar school reist en zich daarin ontwikkelt. Vanuit het besef dat de ontwikkeling 

van een kind doorgaans niet stil staat, wordt het leerlingenvervoer zoveel mogelijk 

afgestemd op de omstandigheden in de vorm van maatwerk. Door het 

maatwerkprincipe wordt de verbinding gelegd met de Wet Maatschappelijke 

Ondersteuning 2015, waarin het bevorderen van zelfredzaamheid voorop staat. 

Dit betekent dat de ontwikkeling van de leerling centraal staat en dat er in 

samenspraak met de samenwerkingsverbanden Unita en Qinas gekeken wordt in 

hoeverre leerlingen bij de overgang van primair naar voortgezet onderwijs op een 

meer zelfstandige manier kunnen reizen; in het volledige besef dat dit niet voor 

alle kinderen een reële mogelijkheid is. 

Daarnaast wordt er zowel beleidsmatig als vanuit de uitvoering gekeken hoe de 

vervoersvoorzieningen zo effectief en adequaat mogelijk ingezet kunnen worden, 

waarbij recht gedaan wordt aan de behoeften van de leerlingen en hun ouders en 

aan de bandbreedte van het beschikbare budget. 

87 14 CDA A. Wolthers  Zorg, Kansrijke 

stad, 2 

onderwijshuisvestin

g

28 U gaat uitvoering geven aan de besluitvorming van de businesscases 

internationaal onderwijs. Kunt u deze businesscase met de daarbij behorende 

argumentie aan de raad toesturen?

Op dit ogenblik wordt er gewerkt aan de businesscase, zoals met u besproken. 

Zodra deze klaar is, naar verwachting medio juni 2019, wordt u de businesscase 

toegestuurd.

88 15 CDA A. Pelsink Programma 2 zorg, 

ondersteunende 

stad 

29 Op 11 juli heeft de gemeenteraad unaniem de motie 'structurele aanpak 

eenzaamheidsbestrijding' aangenomen. In de motie werd het college, naast het 

opstellen van een actieplan gevraagd om de prestatie indicator ‘vermindering 

eenzaamheid’ op te nemen in de begroting 2019 uitgaande van de cijfers van

waarstaatjegemeente.nl;. Deze prestatieindicator ontbreekt in de begroting. Kunt 

u toelichten waarom op dit punt geen uitvoering aan deze motie is gegeven?

In de ontwerp begroting staan vooralsnog alleen de wettelijke indicatoren. Over 

de aanvullende indicatoren kunnen wij in de gezamenlijke commissie van 

gedachten wisselen. Zie ook het antwoord op vraag 8.

89 16 CDA A. Pelsink Programma 2 zorg, 

ondersteunende 

stad 1. toegang

30 Fijn dat dit college de ondersteuning aan vrijwilligers wilt versterken. Kunt u 

aangeven hoe deze ambitie financieel is verwerkt?

Ondersteuning aan vrijwilligers wordt vanuit verschillende pijlers uit het plan 

'ontmoeten en ondersteuning in de wijken' gerealiseerd. Onder andere door 

opbouwwerkers die community building stimuleren, coordinator WWM (wonen, 

werken, mantelzorg), ontmoetingsplekken zoals Urbing Farming, bewoners die 

hun eigen dagbesteding organiseren. We enthousiasmeren samenwerking tussen 

de diverse vrijwilligerspunten, bijvoorbeeld van Versa Welzijn, Hilverzorg en 

Sherpa, waardoor de som meer oplevert dan de delen bij elkaar. Binnen de 

budgetten van welzijn wordt hiervoor ruim 3 ton uitgetrokken.

90 17 CDA A. Wolthers Werkende Stad, 2 

arbeidsparticipatie

41 Dit college gaat inwoners begeleiden naar een vorm van participatie in de 

Hilversumse samenleving indien betaald werk niet haalbaar is. Is hier sprake van 

een vrijwillig begeleiding of is hier sprake van een 'verplichte' tegenprestatie.

Dit betreft vrijwillige begeleiding
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91 18 CDA A. Wolthers Overhead 51 De ICT kosten ad 2,5 mln stijgen de komende jaren niet. Is dat niet in tegenspraak 

met de op pagina 111 verwoorde ambitie naar een data gedreven organisatie, 

opzetten van e-dienstverlening en investering in een integraal hardwaresysteem? 

Het is in totaal nog niet 1% van de begroting.

De exploitatielasten van ICT zijn structureel op hetzelfde niveau gepresenteerd. 

Om de uitgesproken ambities te kunnen realiseren is in het 

investeringsprogramma 2019 en 2020 totaal bijna € 2,4 miljoen opgenomen aan 

investeringen op gebied van de technische infrastructuur, de concernapplicaties 

en informatievoorziening. Na uitvoering van deze investeringen worden de 

kapitaallasten hiervan wel weer opgenomen op de ICT component binnen de 

overhead. 

92 19 CDA K. Walters Financieel gezonde 

stad

55 De op pagina 55 benoemde financiele kengetallen t.a.v. gezond financieel beheer 

zijn nu noet niet beschikbaar. Komen deze nog voor de vaststelling van deze 

begroting zodat wij een gedeeld vertrekpunt hebben?  

De wettelijk voorgeschreven kengetallen vindt u in de paragraaf 

weerstandsvermogen en risicobeheersing. In 2019 willen wij samen met de raad 

komen tot meer kaderstelling op dit gebied (normering financiele kengetallen). Dit 

zullen wij doen in samenspraak met de audit-rekeningencommissie en zullen deze 

commissie vragen advies aan de raad uit te brengen.

93 20 CDA A. Scheepers Grondexploitaties 

en vastgoed

56 Circusterrein: onderzoek mogelijkheden terrein. Wat in de toekomst kan leiden 

tot een grondexploitatie. Wanneer vindt het onderzoek plaats? Is er dan ook 

financiele ruimte in de begroting?

Ten behoeve van voorbereiding op grondexploitaties is in de begroting 2019 

budget opgenomen ter grootte van € 113.000. Er is nog geen opdracht gegeven 

om dit onderzoek te starten. 

94 21 CDA K. Walters Algemene 

dekkingsmiddelen

58 De ramingen in deze begroting zijn gebaseerd op de meicirculaire 2018. Daarbij is 

veel geld extra beschikbaar gekomen. Inmiddels is ook de september 2018 

circulaire beschikbaar. Kunt u duiden of deze nog van invloed is of moet zijn op de 

omvang van de beschikbare middelen 2019 en verder? 

Over de financiële gevolgen van de septembercirculaire op de begroting 2018-

2022 bent u ondertussen via een aparte RIB geïnformeerd of zullen wij dit op 

korte termijn doen.

95 22 CDA K. Walters Overige baten en 

lasten

60 Kunt u uitleggen wat in dit overzicht is opgenomen onder de post 0.8 overige 

baten en lasten? Deze lasten stijgen van 437.000 in 2019 naar 13.2 mln in 2022!

Zie bijlage 1

96 23 CDA K. Walters Opslag overhead 63 De intern berekende opslag voor overhead per uur bedraagt 54 Euro. Kunt u 

aangeven hoe deze zich verhoudt ten opzichte van de overheadkosten per uur in 

andere gemeenten? Zijn deze opslagen ten opzichte van andere gemeenten hoog 

of laag? Welke maatregelen hanteert u om deze opslagen qua omvang te 

beheersen?

Momenteel zijn we in de laatste fase van een artikel 213A onderzoek m.b.t. het 

financiele beeld van de gemeente Hilversum. In dit rapport wordt o.a. een 

vergelijking gemaakt tussen de overhead van een aantal referentiegemeenten en 

de regiogemeenten. De planning is om dit rapport nog dit jaar naar de raad te 

versturen. 

97 24 CDA K. Walters Gemeentelijke 

lasten

64 In de gemeentelijk lasten voor huishoudens  dalen de kosten voor de rioolheffing 

met 7,35%. Deze verlaging wordt bekostigd door de toegerekende kapitaallasten 

ten laste van de in het verleden opgespaarde spaarvoorziening te brengen. Kunt u 

aangeven welk concreet bedrag dan ten laste daarvan wordt gebracht in de 

begrotingsperiode en hoelang kan dit worden gedaan voordat de 

spaarvoorziening uitgeput raakt? Zullen de gemeentelijke lasten niet daarna 

ineens veel sneller moeten stijgen?

We zullen de gehele spaarvoorziening in één keer inzetten om zoveel morgelijk 

activa op onze balans af te waarderen, hierdoor ontstaan lagere kapitaallasten. 

Vanaf dat moment blijven de kapitaallasten laag omdat we het bedrag dat we 

normaal gesproken in de spaarvoorziening stopten, gebruiken om de nieuwe 

investeringen direct af te boeken zodat er geen nieuwe kapitaallasten ontstaan.

98 25 CDA K. Walters Gemeentelijke 

lasten

64 Het gebruiken van de spaarvoorziening is in onze ogen een zogenaamde 

stelselwijziging. Heeft u deze stelselwijziging  met uw (nieuwe) accountant al 

afgestemd om te voorkomen dat deze mogelijk hiermee niet akkoord zou kunnen 

gaan? Hoe verhoudt zich deze werkwijze ten opzichte van andere gemeenten, 

maw is deze handelwijze gebruikelijk?

Er is overleg met de nieuwe accountant geweest. Op basis van het voornemen van 

Hilversum om de voorziening eerder dan oorspronkelijk beoogd (2034) alvast in 

mindering te brengen op de boekwaarde van de activa, voorziet de nieuwe 

accountant vooralsnog geen belemmeringen conform de wet- en regelgeving. Er 

vindt nu afstemming plaats tussen de vorige en de huidige accountant omtrent de 

eerdere standpunten en zienswijzes hierover. Er zijn drie systematieken 

toegestaan voor wat betreft de verwerking m.b.t. riolering. Gemeenten gaan daar 

divers mee om.
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99 26 CDA P. Broertjes lokale heffingen 72 De inkomsten uit leges rijbewijzen en paspoorten dalen in de begroting 2019 

nagenoeg met de helft en de jaren daarna dalen deze nog meer. Kunt u aangeven 

waar deze afname van de inkomsten op gebaseerd is?

De oorzaak van de daling is een afname van het aantal verstrekte documenten. 

Vanaf april 2014 zijn paspoorten 10 jaar geldig. Dit geeft vanaf april 2019 

gedurende 5 jaar een sterke daling in het aantal aanvragen. De RDW 

prognostiseert de komende jaren een teruggang in het aantal vernieuwingen van 

rijbewijzen. 

100 27 CDA A. Scheepers Onderhoud 

kapitaalgoederen

90 "De achterstand van de gemeente in het onderhoudsniveau bedraagt ongeveer 

zeven procent". Wat betekent dit en hoe gaat deze achterstand ingelopen 

worden?

Het percentage 7% is een streefgetal waarmee de maximaal acceptabele 

achterstand  in het onderhoud van wegen wordt aangegeven. Een achterstand in 

het onderhoud van 7%  is acceptabel en geeft aan dat er geen onveilige situaties 

zijn.  1 keer per twee jaar wordt er een weginspectie uitgevoerd waarbij de 

algehele staat van de wegen in beeld wordt gebracht. Op basis van de uitkomsten 

wordt het onderhoudsprogramma wegen opgesteld.

101 28 CDA K. Walters LHBTIQ beleid 148 Voor het vormen van actief beleid rondom LHBTIQ zoals benoemd in het 

coalitieakkoord'. Het coalitieakkoord maakt ook slechts alleen melding van 'actief 

beleid'. Wat verstaat men onder 'actief LHBTIQ beleid'?

Met actief beleid bedoelen we concrete uitvoeringsplannen die de sociale 

acceptatie en veiligheid van LHBTI-personen bevorderen. Dit beleid maken we in 

samenspraak met de werkgroep Hilversum Inclusief. Concrete voorbeelden 

kunnen zijn: een interventieprogramma op het voortgezet onderwijs en een 

evenement organiseren om de zichtbaarheid van LHBTI's te bevorderen. 

Daarnaast willen we voorlichting geven aan andere gemeenten die zich willen 

aansluiten bij de regenbooggemeenten en willen we nauw samenwerken met het 

antidiscriminatiebureau en ‘roze in nauw’ om LHBTI-gerelateerde incidenten beter 

te monitoren. 

102 29 CDA A. Wolthers 4. het overzicht van 

baten en lasten. 4.2 

toelichting op de 

wijzigingen

150 60: budgettair neutraal bijstellen budgetten BUIG. Klopt de aanname dat de 

eerder ingeboekte besparing 919K, passend bij de grote ambitie om 25% meer 

uitstroom te genereren, ongedaan wordt gemaakt? 

In 2019 zal de ambitie om 25% extra uitstroom te realiseren, aan uw raad worden 

voorgelegd als raadsvoorstel. Dat betekent dat een financiele vertaling in de 

begroting voor 2020 wordt verwerkt. Deze ambitie staat naast de ingeboekte 

besparing die u signaleert.

103 30 CDA K. Walters Investeringen 161 In 2021 worden forse bedragen ingeboekt als investeringen in arenapark (4 mln), 

spoorzone (3 mln), mediapark (5 mln), diversen (4,5 mln). Betreffen dit ramingen 

voor infrastructurele kosten en zo ja waar blijkt dat uit. Heeft u onderliggende 

berekeningen waaruit deze omvang van investeringen blijkt en zo ja kunnen wij 

deze ontvangen? 

Het betreft investeringen in de openbare ruimte en zijn de eerste globale 

berekeningen van de plannen, die nu verder uitgewerkt gaan worden en waarvoor 

we zeker bij u terug komen om u te informeren en waarover u in de toekomst 

besluiten zal moeten nemen. 

104 1 VVD P. Broertjes Veilige stad 45 Ambitie met activiteiten: Moet bij de ambities van de veiligheidsregio niet 

expliciet opgenomen worden dat de betaalbaarheid van de crisisbeheersing en de 

brandweer de komende jaren op het zelfde niveau blijft?

De ambitie ligt primair bij goede brandweerzorg voor onze bewoners en een goed 

functionerende Veiligheidsregio en brandweer. In de ambitie staat ook dat de 

Veiligheidsregio efficiënt moet zijn, daarmee wordt ook de doelmatigheid van de 

kosten bedoeld. De bijdrage aan de Veiligheidsregio schommelt overigens al jaren 

rond de 7,1 miljoen (bijdrage in 2009 was € 7.024.818, bijdrage voor 2019 is € 

7.213.762). Er is dus geen sprake van een forse stijging van kosten. Wel wordt 

altijd gekeken of het beter of goedkoper kan. De fusieverkenning, een 

samenwerkingsovereenkomst tussen veiligheidsregio Gooi en Vechtstreek & 

Flevoland, is ook mede tot stand gekomen door de continue zoektocht naar:

• betaalbaarheid en daardoor verminderen verwachten kostenstijging in de 

uitvoeringstaken;

• vermindering van kwetsbaarheid;

• verbetering van de kwaliteit.
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105 2 VVD P. Broertjes veilige stad 47 Waarom slaat bij de activiteiten openbare orde en veiligheid niet intensievere 

inzet van Boa's vermeld voor de controle op de naleving van de drank en horeca 

wet? Uit recente cijfers bleek binge drinken onder jongeren nog steeds een groot 

probleem in Hilversum. 

De inzet van BOA’s op naleving van de drank- en horecawet en controle op leeftijd 

wordt genoemd en gevat onder twee activiteiten op blz. 47: 

- Effectiviteit en draagvlak vergroten van de gemeentelijke BOA’s op het gebied 

drank en horeca.

- Verlengen van de driejaarlijkse overeenkomst met de regio voor inzet van BOA’s 

voor controle op de naleving van de drank en horeca wet.

106 3 VVD A. Pelsink Algemeen Waarom staat IVP niet genoemd bij programma wonen, zorg en wijken? Het Integraal veiligheidsplan is een kaderstellende nota, waarbij de verbinding 

tussen zorg en veiligheid in allerlei projecten voorbij komt (denk aan 

mensenhandel, Personen met verward gedrag, huiselijk geweld, Zorg- en 

Veiligheidshuis, GGZ problematiek).

Deze relatie wordt met name onder Programma Bestuur nader toegelicht. 

Omwille van de beknoptheid van de Programmabegroting gebeurt dit niet op de 

andere relevante Programma’s.  

107 4 VVD W. Jaeger Levendige stad 14 Waarom geen KPI aan cultuur en museum gekoppeld?. Zie antwoord op vraag 8

108 5 VVD K. Walters Algemeen Waarom niet de oude nog actuelere niet wettelijke en meetbare KPI's 

gehandhaafd. Dit ook om  vergelijking te behouden met eerdere jaren. 

Zie antwoord op vraag 8

109 6 VVD W. Jaeger ondernemende 

stad

38 Het verder ontwikkelen van smart city wordt als doel genoemd. Wat is hier het 

concrete doel en welke rol spelen wij hierbij als gemeente.

Zie het antwoord op vraag 30.

110 7 VVD W. Jaeger ondernemende 

stad

38 Strategisch accountmanagement. Is dit een rol voor de gemeente of komt deze in 

de city marketing organisatie te liggen? 

Strategisch accountmanagement bestaat uit vele facetten, van vraagbaak tot 

acquisitie. Het college zal met de raad in de loop van 2019 in gesprek gaan over 

een voorstel voor fase 2 van de citymarketingorganisatie. De gemeente handhaaft 

altijd een vorm van relatiebeheer, voor grote en kleine bedrijven in Hilversum. 

111 8 VVD A. Pelsink WMO 83 er wordt gesproken over niet binnen de aanwezige budgetten hebben kunnen  

uitvoeren. Is dit het budget of hetgeen we vanuit Den Haag voor deze taak hebben 

ontvangen? 

Dit betreffen de budgetten die door de raad zijn vastgesteld

112 9 VVD A. Pelsink Zorg Hoeveel is er voor 2019 minder begroot voor maatwerkdienstverlening 18+ in 

verband met de verwachte substitutie van zorg naar welzijn?

Zie hiervoor het uitvoeringsplan ontmoeting en ondersteuning in de wijken, zoals 

besproken in de commissie vergadering van 7 februari 2018. Het bedrag betreft 

€ 1.560.000.

113 10 VVD A. Pelsink zorg 20 en 26 Er worden referentiewaardes genoemd. Er wordt hierbij verwezen naar landelijke 

bronnen. Zijn dit landelijke geldende referentiewaarden of gelden deze specifiek 

voor Hilversum. Indien dit landelijke cijfers zijn zijn er ook Hilversumse cijfers 

bekend? 

Het betreffen lokale / hilversumse cijfers. 

114 11 VVD A. Pelsink Zorg pag. 33 Staat huishoudelijkgeweld in plaats van huiselijk geweld. Dit is een verschrijving. Dit moet inderdaad huiselijk geweld zijn.

115 12 VVD F. Voorink Sport pag. 21 Als sport begroting toeneemt met 185K in 2020, oplopend tot 385K in 2022 

(verschil 200K) hoe kan het dan dat het totaalbedrag van 2020 t.o.v. 2022 maar 6k 

afwijkt ipv 200k?

De toename van € 200.000 op de sportbegroting is verwerkt op taakveld 5.1 

Sportbeleid & Activering en taakveld 5.2 Sportaccommodaties. De afwijking op  

deze taakvelden van 2020 t.o.v. 2022 bedraagt € 193k. Het verschil van € 7.000 

wordt veroorzaakt door dalende toegerekende personele kosten.

116 13 VVD A. Pelsink Buurten pag. 147 Bij welk punt hoort de aanpassing van 180K op kadernota buurten? In toelichting 

staat dat er iets verkeerd is. Wat is er verkeerd ingeschat en hoe verhoudt deze 

180K zich tot de bedragen op pagina 143?

In de kadernota 2018 is een grove inschatting gemaakt van het tijdspad van de 

activiteiten voor buurten. Bij de uitwerking voor de begroting is geconstateerd dat 

de voorbereiding meer tijd kostte en dat het budget in 2020 nog niet volledig 

besteed zou worden. Op blz. 143 ziet u de budgetten voor buurten dan ook 

oplopen in 2020 en 2021.
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117 14 VVD A. Pelsink Buurten pag. 148 Uitvoering welzijn en wijken basis op orde => wat betekent basis op orde? Om het 

welzijnsveld op orde te brengen is naar schatting 650K nodig. Wat moet er op 

orde gebracht worden? Welke geplande bezuiniging vervalt en waarom? 

In voorgaande jaren is ruim 9 ton bezuinigd op Welzijn in het kader van Slank & 

Hoogwaardig (jaar 2018 vergeleken met 2014). In de vigerende meerjaren raming 

(vanuit de vorige coollegeperiode) is nog steeds een bezuiniging op welzijn 

opgenomen met 3 ton vanaf 2020.

Voor de periode 2019 - 2023 (vanuit deze collegeperiode) is  gemiddeld 7 ton per 

jaar opgenomen als extra investering op welzijn (in het jaar 2019 is dat 650.000; 

hiervan valt dus direct 300.000 weg i.v.m. de nog opgenomen 

bezuinigingstaakstelling).

Basis op orde = sociale basis: is het totaal van netwerken van inwoners, sociaal 

werkers (maatschappelijk-, opbouw-, kinder-, jongeren-, en netwerkers ter 

ondersteuning van inwoners en vrijwilligers) en ontmoetingsplekken 

(buurthuizen). Basis betekent een aanwezigheid van voorgaande met een 

gewaarborgde kwaliteit, gerelateerd aan mogelijkheden in de wijken.  Door te 

investeren in de samenwerking tussen zorg en welzijnspartijen, extra 

professionals, ontmoetingsplekken en initiatieven van inwoners wordt de sociale 

basis steviger. Eind 2017 is afgesproken 2018 en 2019 als ontwikkeljaren te 

gebruiken om kwalitatief voldoende sociale basis in alle wijken op orde te brengen 

en te vertalen naar financiele consequenties. De ervaringen met deze 

ontwikkeling vormen de basis voor meerjarige afspraken met partners.

118 1 HvH K. Walters 1. Algemene en 

Financiele 

beschouwingen

3 Perspectief wordt als gunstig beoordeeld, ook op basis van goede ecnomische 

vooruitzichten tot en met 2022. Er hoeft daardoor niet te worden bezuinigd. Zijn 

de financiele maatrgelen en het financiele beleid dan wel voldoende stevig als het 

in deze vierjarige raadsperiode eens zou gaan tegenzitten ?

Wij hebben uw motie voor prudent financieel beleid overgenomen. In de 

meerjarenbegroting zijn daarvoor faciliteiten opgenomen zoals de stelposten 

autonome en nominale ontwikkelingen. Ook hebben wij meerjarig de posten 

onvoorzien en nieuwe kansen opgenomen (zie ook bijlage 1). Deze zouden in 

slechte tijden een eerste opvang bieden voor tegenvallers. Daarnaast is er een 

uitstekend weerstandsvermogen beschikbaar als vangnet. 

119 2 HvH K. Walters 1. Algemene en 

Financiele 

beschouwingen

4 Samenwerking met buurgemeenten en herindelingsprocedures: is wat meer 

inzicht te geven hoe dat op de financien van Hilversum in negatieve of in positieve 

zin gaat uitwerken ?

Nee. Wij kunnen pas financiële consequenties van een herindelingsproces in beeld 

brengen als een herindelingsontwerp beschikbaar is. Het herindelingsontwerp 

geeft de uitgangspunten voor het inschatten van financiële consequenties. De 

provincie stelt dat ontwerp op. De provincie moet de (nieuwe) planning daarvan 

nog bekend maken. Los daarvan worden samenwerkingen met buurgemeenten 

steeds op haar eigen merites beoordeeld en komst de raad daarbij – indien nodig - 

in positie.

120 3 HvH W. Jaeger 1. Algemene en 

Financiele 

beschouwingen

4 Plan Mediapark: Beperken de lasten voor de gemente zich tot de infrastructuur en 

de bereikbaarheid ?

Naast infrastructuur en bereikbaarheid wordt het Media Cluster als grote 

belangrijke werkgever ook gefaciliteerd met accountmanagement, 

procesbegeleiding en reguliere dienstverlening. 

121 4 HvH A. Wolthers 1. Algemene en 

Financiele 

beschouwingen

4 HOV: Als de aanbesteding van het grote Hilversumse contract boven de begroting 

uit zou komen en de Provincie eventueel een beroep op Hilversum zou doen voor 

een extra bijdrage boven de 2,5 miljoen Euro, is het dan niet prudent om hier in 

elk geval een P.M. post voor op te nemen bij de risico's ?

In de bestuursovereenkomst over de realisatie van de HOV in ’t Gooi die de 

provincie Noord-Holland eind 2014 sloot met de betrokken gemeenten is de 

bijdrage van de gemeente Hilversum gemaximeerd tot een bedrag van € 2.5 mln. 

Tevens is in artikel 6. Financiën vastgelegd dat de provincie Noord-Holland de 

risico’s draagt van een eventuele korting op de overige subsidies, evenals 

excessieve kosten voor verwerving van particuliere grond en algemene 

kostenstijgingen. In lijn hiermee heeft PS van de  provincie Noord-Holland 8 

oktober jl. (zomernota 2018) besloten een aanvullend krediet van € 9,4 mio te 

verlenen t.b.v het project HOV in 't Gooi.
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122 5 HvH A. Wolthers 1.  Algemene en 

Financiele 

beschouwingen

4 Bereikbaarheidsplan 2020: Worden hier geen bedragen voor opgenomen voor 

dan en later ?

Alleen voor de onderzoeks- en rapportagefase worden kosten gemaakt. Volgend 

op het rapport moet duidelijk worden wat de financiële consequenties zijn als we 

het bereikbaarheidsplan willen uitvoeren.

123 6 HvH K. Walters 1. Algemene en 

Financiele 

beschouwingen

5 OZB neemt toe bij uitbreiding met een wijkje: Welk (extra) bedrag is begroot 

binnen de OZB baten ?

Wij verwijzen u naar het antwoord op vraag 1.

124 7 HvH K. Walters 1. Algemene en 

Financiele 

beschouwingen

6 Langlopende leningen lopebn volgens de prognose terug met ca. 2 miljoen Euro in 

2019: Kan er een (globale) prognose gegeven worden voor de periode 2020 tot en 

met 2022 ?

De prognose langlopende schulden is een onderdeel van de paragraaf financiering. 

U vindt deze op blz. 107 van de programmabegroting 2019 (pdf). Bij het openen 

van de paragraaf op de website vindt u dit onderaan terug.

125 8 HvH K. Walters 1. Algemene en 

Financiele 

beschouwingen

6 De begrotingssaldi tot en met 2022 laten kleine positieve saldi zien. Dit zou 

'ruimte'geven voor de politiek om met aanvullende voorstellen te komen. Wordt 

in dat geval rekening gehouden met mogelijk negatieve rekeningresultaten in 

2019 en de jaren daarna ?

Wij houden rekening met de ramingen zoals deze in deze begroting en 

meerjarenraming zijn opgenomen. Voor onverwachte negatieve resultaten 

hebben wij een uitstekend weerstandsvermogen beschikbaar als vangnet.

126 9 HvH W. Jaeger Levendige stad, pt. 

6. Lokale media en 

bibliotheek, 

activiteiten, tweede 

bullit

15 Kan deze ietwat cryptische omschrijving ook inhouden dat de bibliotheek wordt 

verplaatst of wordt opgeheven ?

Door een aantal culturele instellingen waaronder de bibliotheek vindt er een 

verkenning plaats van het inrichting van de Kerkbrink als Cultuurplein. Onderdeel 

van deze verkenning is een mogelijk verhuizing van de Bibliotheek naar de 

Kerkbrink. Van sluiting van de bibliotheek is geen sprake. 

127 10 HvH W. Jaeger Programma 1. 

Wonen, Levendige 

stad, pt. 6. Lokale 

media en 

bibliotheek, 

Activiteiten, 

tweede bullit

15 Wat moeten we ons voorstellen bij het 'cultuurcluster Kerkbrink'? En wat is voor 

deze plannen precies begroot ?

Zie het antwoord op vraag 82

128 11 HvH A. Wolthers 2. Het 

Programmaplan, 

Bereikbare stad, 

Activiteiten, vierde 

bullit

16 Op welke wijze wordt het fietsgebruik en het gebruik van OV gestimuleerd ? Diverse activiteiten zoals het doorzetten campagne Hilversum Fietst, de realisatie 

van snelfietspaden in de regio G&V, toegankelijkheid van bushaltes verbeteren, 

werkzaamheden rond HOV 't Gooi, verkenning OV-nachtverbinding en het 

verkennen van nieuwe OV verbindingen tussen stations Hilversum en MediaPark 

en Arenapark. 

129 12 HvH A. Scheepers 2. Het 

Programmaplan, 

Programma 1. 

Wonen,  Bereikbare 

stad, pt. 2 

Parkeren, 

Activiteiten, 1e 

bullit

17 Zijn er al twee lokaties gevonden. Zo ja, wat is daarvoor dan in de begroting 

opgenomen ?

Het college heeft meerdere locaties in beeld en is daarover ook in onderhandeling 

getreden. Zodra de onderhandelingen zijn afgerond zal het college met het 

resultaat in de openbaarheid treden. In het investeringsprograma van de 

begroting is € 500.000 voor inrichting fietsenkelder opgenomen (p.161).

130 13 HvH A. Scheepers Thema 1. Wonen, 

Duurzame stad, pt. 

3. Riolering, 

Activiteiten, 3e 

bullit

19 Is er al een locatie voor het infiltratieveld gevonden, Zoja, wat is daarvoor dan 

begroot ?

De locatie is het midden plantsoen van laan 40-45. De aanleg van het 

infiltratieveld is op dit moment in uitvoering. Naar verwachting is de uitvoering 

begin 2019 afgerond. De aanleg van het infiltratieveld wordt uitgevoerd in 

combinatie met de vervanging van het riool, wegverharding, groen en bomen van 

de Snelliuslaan en laan 40-45. Doordat alle werkzaamheden integraal zijn 

aanbesteed  is het mogelijk om het infiltratieveld binnen de beschikbare financiële 

middelen te realiseren.
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131 14 HvH A. Pelsink Thema 2. Zorg,  

Verbindende stad, 

opgave van de stad 

(eerste alinea)

24 Kan in de tekst bij de functie van wijkcentra ook het begrip 'ontmoeten' in het 

kader van de eenzaamheidsbestrijding worden opgenomen ?

Ja, dat is een mogelijkheid.

132 15 HvH K. Walters 2. Het 

Programmaplan, 

Programma 2. Zorg, 

Kansrijke stad, 

indicatoren

26 Wat wordt precies onder de begrippen 'Referentiewaarde' en 'Streefwaarde' 

verstaan ? Wat zeggen deze begrippen ons precies ?

De referentiewaarde is in deze begroting de laatst bekende waarde van de 

indicator. De streefwaarde geeft aan wat we willen bereiken met de activiteiten in 

deze begroting.

133 16 HvH A. Wolthers Programma 2. Zorg, 

Kansrijke stad, 

indicatoren

26 Waarom is geen streefwaarde bij kinderen onder de 18 jaar in een uitkeringsgezin 

opegnomen ? Is er geen ambitie te geven ?

er is geen specifiek beleid en derhalve geen streefwaarde geformuleerd om het 

aantal kinderen in een uitkeringsgezin te verminderen. Er is wel algemeen beleid 

geformuleerd om het aantal personen terug te brengen met een 

bijstandsuitkering, zie indicator 27 op blz. 42 van de begroting.

134 17 HvH A. Wolthers 2. Het 

Programmaplan, 

Kansrijke stad

27 Er wordt extra ingezet op het voorkomen van jeugdwerkloosheid door het 

begeleiden van jongeren zonder diploma, opleiding, werk en inkomen, die door 

het regionaal bureau leerlingenzaken (RBL) worden voorgedragen. Waaruit 

bestaat deze begeleidng precies, m.a.w. welke acties worden in het traject 

uitgevoerd om mensen naar betaald wewrk te begeleiden ?

Jongeren waarvan, uit diverse registratiesystemen, blijkt dat zij zonder diploma, 

werk en inkomen “thuis” zitten worden actief benaderd door het RBL. De 

leerplichtconsulent bezoekt, wanneer zij niet reageren op een brief,  de jongere 

thuis. Voor de jongeren die hiermee worden bereikt, is een aanpak op maat 

vereist; soms is er weinig nodig, soms blijkt er zwaardere problematiek. De 

persoonlijke begeleiding wordt door de leerplichtconsulent in samenwerking met 

Sociaal Plein uitgevoerd. Een deel van deze jongeren wordt overigens, ook met 

deze aanpak, niet bereikt.

135 18 HvH A. Wolthers 2. Het 

Programmaplan, 

Programma 2 Zorg,  

Kansrijke stad

27 Leerlingenvervoer: onderzoeken op welke manier het zelfstandig reizen van 

kinderen bevorderd kan worden. Is de gemeente op de hoogte van het feit dat 

leerplichtige kinderen (speciaal onderwijs) van allochtonen thuis worden 

gehouden ? Zo ja, wat wordt daar dan aan gedaan om deze kinderen toch naar 

school te kunnen laten gaan ?

In het geval leerplichtige leerlingen thuis worden gehouden is het een taak van de 

leerplichtambtenaar om daar actie op te ondernemen. Deze taak is regionaal 

belegd bij het RBL en wordt in regionaal verband uitgevoerd. Mocht het zo zijn dat 

kinderen aantoonbaar worden thuis gehouden omdat er geen 

vervoersvoorziening beschikbaar is voor deze kinderen, dan zou dit via de 

leerplichtambtenaar bij de gemeente terecht moeten komen. In dat geval wordt 

door de consulent leerlingenvervoer (opnieuw) een afweging gemaakt op basis 

van de beleidsregels:  bij elke aanvraag wordt het totaal beeld meegenomen bij de 

afweging of er wel of geen vervoersvoorziening wordt toegekend. De beperkingen 

van de leerling en van de ouders, de afstand tussen huis en school en de 

gezinssituatie: bijvoorbeeld als de gezinssituatie met zich meebrengt dat de ouder 

de leerling niet kan begeleiden terwijl dat wel noodzakelijk is. Dat kan bijv. aan de 

orde zijn in verband met de gezinsgrootte of noodzakelijke begeleiding van andere 

kinderen.

Mocht het zo zijn dat deze vraag betrekking heeft op een individueel geval dan 

kan gemeld worden dat daar op dit moment op zorgvuldige wijze actie op wordt 

ondernomen.
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136 19 HvH A. Wolthers 2. Het 

Programmaplan, 

Programma 2. Zorg, 

Kansrijke stad

27 In aansluiting op de beide vragen bij pt. 19: Leerlingenvervoer wordt niet 

toegekend wanneer de afstand van huis naar school maximaal 5 kilometer is. Het 

uitgangspunt is hierbij is dat de ouders zelf zorgen voor het vervoer van hun 

kinderen van en naar school. Zijn bij de gemeente de gezinnen bekend, waarbij de 

ouders psychische problemen hebben en daardoor niet in staat zijn hun kinderen 

zelf naar school te brengen of af te halen, terwijl de reisafstand groter is dan de 

maximale reisafstand voor het leerlingenvervoer ?

Leerlingenvervoer wordt toegekend als de afstand tussen huis en school meer dan 

6 kilometer bedraagt. Deze grens geldt alleen voor leerlingen van basisonderwijs 

en speciaal basisonderwijs en niet voor kinderen die naar het speciaal onderwijs 

gaan. In de beleidsregels is opgenomen dat hier met coulance mee omgegaan 

wordt indien er bijvoorbeeld sprake is van een complexe thuissituatie. Bovendien 

wordt bij de toekenning van een vervoersvoorziening rekening gehouden met de 

beperking van zowel de leerling als van de ouder(s).

Bij elke aanvraag wordt het totaal beeld meegenomen bij de afweging of er wel of 

geen vervoersvoorziening wordt toegekend. De beperkingen van de leerling en 

van de ouders, de afstand tussen huis en school en de gezinssituatie: bijvoorbeeld 

als de gezinssituatie met zich meebrengt dat de ouder de leerling niet kan 

begeleiden terwijl dat wel noodzakelijk is. Dat kan bijv. aan de orde zijn in verband 

met de gezinsgrootte of noodzakelijke begeleiding van andere kinderen.

De gemeente houdt dit soort gegevens niet specifiek bij. Er zijn ongetwijfeld 

gevallen waarbij sprake is van gezinnen waarbij psychische problemen van ouders 

de reden is om een vervoersvoorziening toe te kennen. De gemeente heeft op dit 

moment geen zicht op hoeveel gezinnen dit betreft en of dit alle gezinnen zijn die 

hier aanspraak op zouden kunnen maken.

137 20 HvH A. Pelsink Programma 2. Zorg, 

Ondersteunende 

stad, pt. 3. 

Maatschappelijke 

dienstverlening 

volwassenen, 

Activiteiten, 9e 

bullit, 1e subbullit

30 Gaat het bij de vermindering van bewindvoering om specifiek extern ingehuurde 

krachten of wordt de functie van bewindvoering (als dienstverklening) in zijn 

geheel verminderd ? Zo ja, waarom is dat dan en wat is in beide gevallen dat het 

alternatief ?

Bij bewindvoering spreken we niet van extern ingehuurde krachten maar van 

bewindvoerders die zijn benoemd door een rechtbank. De functie van 

bewindvoering dan wel de dienstverlening is iets waarop wij weinig invloed 

hebben. Wel dient de gemeente de kosten van de bewindvoering te betalen als 

hiervoor een beroep op bijzondere bijstand wordt gedaan. Een voorlopige analyse 

geeft aan dat bewindvoering nogal eens al te zwaar middel wordt ingezet dan wel 

door een rechterlijke uitspraak dan wel door “eisen” van de woningcorporaties. 

Vaak is het mogelijk lichtere instrumenten in te zetten die minder kostbaar zijn, 

zoals bijvoorbeeld budgetbeheer in combinatie met budgetcoaching. Op dit 

moment worden een aantal mogelijkheden verkend.  Deze initiatieven vereisen 

echter wel interne capaciteit en extra middelen voor budgetbeheer.

138 21 HvH A. Wolthers Programma 3. 

Werken, Betrokken 

partijen

35 Hadden hier ook niet de organisaties van de lokale ondernemers bij een aparte 

bullit dienen te worden vermeld ?

Voor elk programma geldt dat we zoveel mogelijk samen optrekken met 

inwoners, ondernemers, bedrijven, instellingen en maatschappelijke organisaties. 

Daar behoren zeker ook de ondernemersverenigingen toe.

139 22 HvH A. Wolthers Programma 3. 

Werken, 

Ondernemende 

stad, indicatoren

37 De AOW leeftijd is inmiddels verhoogd en loopt uit naar 67 jaar. Echte banen voor 

kinderen van 15 en 16 jaar komen, uit informatie, sporadisch voor. Waarom staan 

dan toch indicatoren van 15-64 jaar opgenomen ? Zouden de indicatoren niet 

moeten worden aangepast ?

Dit is een wettelijk voorgeschreven indicator. We zijn verplicht deze conform de 

wettelijke beschrijving in onze begroting op te nemen. Vooralsnog zijn alleen de 

wettelijke indicatoren opgenomen. Over de aanvullende prestatie-indicatoren zult 

u apart geinformeerd worden.

140 23 HvH A. Wolthers Programma 3. 

Werken, Werkende 

stad, Activiteiten, 

1e bullit

41 Met welke initiatieven en praktische oplossingen kan de gemeente mensen 

verleiden uit de uitkeringssituatie te gaan als het loon bij betaald werk gelijk is aan 

de uitkering, inclusief toeslagen en andere voordelen (armoedeval) ? Welke 

initiatieven kan de gemeente nemen om mensen, zonder beperking, die tijdelijk 

een stage lopen in het kader van de reïntegratie naar betaald werk, deze mensen 

sneller aan een baan te helpen ?

Antwoord op de eerste vraag: Op dit moment vindt er een herziening plaats van 

het minimabeleid en dan wordt dit aspect meegenomen.  Antwoord op de tweede 

vraag: In de regel zit aan een stage (wij noemen het een proefplaatsing) een 

baanintentie gekoppeld. De duur van de proefplaatsing staat altijd in relatie met 

de duur van het dienstverband. We streven naar een zo kort als mogelijke 

proefplaatsing.
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141 24 HvH A. Pelsink Programma 3. 

Werken, Sociale 

stad, Ambitie met 

activiteiten, 

Activiteiten

42 Meer inzicht in de specifieke begroting van de activiteiten wordt node gemist. Kan 

meer specifiek op elk van de activiteiten worden ingegaan zodat daarvan een 

zichtbaarder begroting per activiteit kan worden gepresenteerd ? Voorbeeld: Wat 

is precies begroot voor het ontwikkelen van een kader voor de zgn. 'Hilversumpas' 

? 

Uit de voorliggende begroting blijken de budgetten voor de activiteiten per 

programma, per thema en per ambitie. Afhankelijk van de activiteit is deze te 

herleiden naar specifieke budgetten, maar vaak hangen meerdere activiteiten aan 

meerdere budgetten. De Hilversumpas valt binnen het minimum beleid en maakt 

onderdeel uit van de herijking.

142 25 HvH P. Broertjes Programma 4 

Bestuur, Veilige 

stad, Opgave van 

de stad, eerste 

alinea 

45 Welk tekstdeel is hier weggevallen ? De tekst dient aangevuld te worden met 'de Veiligheidsregio'. Op de website kunt 

u de volledige tekst terug vinden.

143 26 HvH A. Wolthers Programma 4. 

Bestuur, Effectief 

en eficient 

bestuurde stad, 

Ambitie met 

activiteiten, 1e 

alinea

50 Welk tekstdeel is hier weggevallen ? Bij de ambitie bestuur mist alleen een punt achter de beschrijving ervan.

144 27 HvH A. Wolthers 2. Programmplan, 

Programma 4. 

Bestuur, Effectief 

en efficient 

bestuurde stad, 2. 

Overhead, 1e alinea

50 Welk tekstdeel is hier weggevallen ? De tekst dient aangevuld te worden met 'de organisatie'. Op de website kunt u de 

volledige tekst terug vinden.

145 28 HvH A. Wolthers 2. Programmaplan, 

Prgramma 4. 

Bestuur, Effectief 

en efficient 

bestuurde stad, 

Overzicht van de 

overhead

51 Waarom staan er 'nullen' achter de verbonden partijen in het overzicht ? Kan daar 

ook iets anders staan ?

Wij sluiten aan bij de indeling, die de commissie BBV in de notitie overhead aan 

kostensoorten heeft gegeven. In het overzicht staan ‘nullen’ achter verbonden 

partijen omdat de verbonden partijen geen overheadtaken uitvoeren voor de 

gemeentelijke organisatie van Hilversum. Er kan dus iets anders staan als een 

verbonden partij wel overhead-taken voor de gemeentelijke organisatie van 

Hilversum uitvoert, bijvoorbeeld in het geval dat Hilversum taken op het gebied 

van PenO of ICT uitbesteedt aan een verbonden partij.

146 29 HvH A. Scheepers 2. Programmaplan, 

Prgramma 5. 

Financien en 

grondexploitaties 

Grondeploitaties en 

vastgoed, Middelen 

begrotingsjaar 

60 De baten van 12,5 miljoen Euro (2019) en 10,7 mijoen Euro (2020): komen deze 

uit Anna's Hoeve Wonen ? Mogelijk is dit o.a. een belangrijke oorzaak voor de 

(incidentele) verbetering van de schulpositie. Zijn de plannen om de verkoop van 

de gronden dan in de komende twee jaar af te ronden, realistisch ?

De verantwoording van de grondexploitatie is financieel-technisch ingewikkeld. 

Het klopt wel dat we in 2019 een groot bedrag aan inkomsten binnen krijgen, 

maar niet het totale bedrag van € 12,5 mln. En uiteraard hebben die inkomsten 

een positieve invloed op de schuldpositie van dat jaar. De uitgaven van de 

grondexploitatie hebben we al eerder genomen. In 2020 zijn er nauwelijks 

inkomsten meer, maar ramen we de afwikkeling van de grondexploitatie Anna's 

Hoeve. Alhoewel we dan wel een (boekhoudkundige) winst verantwoorden, heeft 

dit geen invloed op de schuldpositie. Inhoudelijk hebben wij u geinformeerd bij de 

actualisatie grondexploitaties 2018 en zullen wij in het voorjaar van 2019 de 

nieuwe actualisatie aanbieden.
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147 30 HvH K. Walters 3. De Paragrafen, 

3.1.2. Lokale 

heffingen (staatje)

63 Uitgaande van 270 werkdagen in 2019, gedeeld door de productieve uren, is de 

uitkomst 4,3 uur per gewerkte dag. Is deze snelle berekening juist ? Zo ja, is dan 

deze uitkomst niet erg weinig ?

Nee, die is niet juist. In een jaar zitten 52 weken en per week 4,5 dagen (36 uur) = 

234 werkbare voltijds dagen (dagen van 8 uur). Hier gaan vervolgens de vakantie 

(22 dagen) en feestdagen (ongeveer 4) nog vanaf = 208. 1332 productieve uren 

gedeeld door 208 = 6,4 uur productief op een dag van 8 uur. het verschil bedraagt 

dan overleggen, ziekteverzuim, etc.

148 31 HvH K. Walters 3. De Paragrafen, 

3.1.2. Lokale 

heffingen, 

Afvalstoffenheffing, 

2e alinea

63 Is het college bereid om de nogal uiteenlopende voorspellingen aan te passen, 

indien dat noodzakelijk is ?

Wij begrijpen de vraag niet volledig. Indien het gaat over het verwachte 

inflatiepercentage dan melden wij u dat wij in de meerjarenraming voorzichtig 

begroten. Het voorspellen van meerjarige inflatieontwikkeling blijft lastig. In de 

actuele begroting van het desbetreffende jaa rhanteren wij het door het centraal 

planbureau gepubliceerde percentage. 

149 32 HvH K. Walters 3. De Paragrafen, 

3.1.2. Lokale 

heffingen, OZB

64 Nu de afschaffing van de dividendbelasting op wankelen staat bij het huidige 

kabinet en de gelden wellicht toch terecht kunnen komen bij de werkgevers, zou 

dat van invloed kunnen zijn op de loonstijgingen. Is het college in voorkomend 

geval bereid om de voorspellingen aan te passen ?

Hoe het afschaffen van de dividendbelasting gerelateerd wordt aan de loonstijging 

is ons niet duidelijk. Mocht de cao-ontwikkeling aanleiding geven voor hogere dan 

de nu geraamde loonstijging (3%) dan zullen we de begroting aanpassen. Wij 

zullen dan vanuit het Rijk ook compensatie via het accres van het gemeentefonds 

ontvangen.

150 33 HvH K. Walters Par. 

Weerstandsvermog

en, toelichting op 

het risicoprofiel, pt. 

5. saldo inkomsten 

en uitgaven 

bijstand, 3e alinea, 

laatste zin

80 Hoe is de berekening dat de kans van 20 % die zich hier voordoet, tot stand 

gekomen ? Met andere woorden, op grond van welke methode van berekenen en 

welke aannames is deze kansberekening tot stand gekomen ?

Deze percentages zijn veelal gebaseerd op inschattingen en niet op specifieke 

kansberekeningen en zijn derhalve subjectief. In de paragraaf 

weerstandsvermogen wordt een relatie gelegd tussen het aanwezige 

weerstandsvermogen en de aanwezige risico’s. Ondanks dat deze vergelijking niet 

volledig objectief is, geeft het o.i. een goed inzicht in het risicoprofiel van de 

gemeente Hilversum.

151 34 HvH A. Wolthers 3. De Paragrafen, 

3.2.3. 

Weerstandsvermog

en en 

risicobeheersing, 

toelichting op het 

risicoprofiel, pt. 5. 

saldo inkomsten en 

uitgaven bijstand, 

eerste alinea

80 BUIG: terugrdingen naar 'nul' in 2020. Hierna zou de daling moeten doorzetten. 

Betekent dat dan dat er in 2021 wordt overgehouden op de BUIG ?

Het streven is altijd om het aantal uitkeringen te doen afnemen en meer mensen 

naar werk te kunnen begeleiden. Met onze inzet op de daling van het tekort BUIG 

beogen we een 'kostenneutrale' situatie vanaf 2020 maar niet perse om 

vervolgens over te houden. Overigens zijn we hierbij sterk afhankelijk van het 

rijksbudget en verdeelsysteem. Het budget is nooit constant maar jaarlijks 

wisselend. In overeenstemming met het coalitieakkoord en de 

programmabegroting 2019 wordt in 2021 overgehouden op de BUIG. 
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152 35 HvH A. scheepers 3. De Paragrafen, 

3.2.3. 

Weerstandsvernmo

gen en 

risicobeheersing, 

toelichting op het 

risicoprofiel, pt. 13. 

Crailo

84 het advies van de Rejkeningencommissie is om de risico's zo veel als mogelijk is, te 

kwantificeren. Dat is o.a. voor Crailo nog niet gebeurd (P.M.). Er wordt op basis 

van 1 januari 2018 een klein eindresultaat verwacht van 1,2 miljoen Euro, met als 

rentevoet 2 %. De globale gevoeligheids- en risicoanalyse moet nog worden 

uitgewerkt. De gemeente loopt een risico van het bijstorten bij tegenvallers. Zou 

het, gezien de mogelijke grote financiele risico's, niet beter zijn om hier toch een 

globaal bedrag op te nemen ?

De intergemeentelijke grondexploitatie Crailo is in december 2017 vastgesteld 

door de gemeenteraden van Gooise Meren, Laren en Hilversum. Op 1 mei 2018 is 

GEM Crailo BV opgericht, waarvan de genoemde 3 gemeenten aandeelhouder zijn 

(Hilversum 45%, Gooise Meren 45% en laren 10%). Deze BV neemt de uitvoering 

van genoemde grondexploitatie ter hand. In dat licht is er feitelijk sprake van een 

getrapt risico en omvat  het risico van de gemeente Hilversum het risico van de 

deelneming.

Tegelijkertijd is het zo, dat de BV als doelstelling heeft ambitiedocument Crailo te 

verwezenlijken op basis van de vastgestelde intergemeentelijke grondexploitatie. 

Daarom hebben wij m.b.t. het kwantificeren van het risico van genoemde 

deelneming vooral gekeken naar de met de intergemeentelijke grondexploitatie 

samenhangende risico’s om de risico’s van de deelneming in de BV te kunnen 

duiden.

Kwantificering van risico’s vindt plaats op basis van de methode kans maal impact 

is risico. De kans drukken we uit in een percentage en impact en risico in een 

eurobedrag. In de risicoparagraaf is betoogd, dat de intergemeentelijke 

grondexploitatie onvoldoende houvast biedt om met gebruik van genoemde 

methode het risico te kunnen kwantificeren. Anders gezegd, er is vooralsnog 

sprake van een niet kwantificeerbaar risico.

Niet kwantificeerbare risico’s nemen wij, indien ze optreden, als last en brengen 

wij na resultaatbepaling en -bestemming in het kader van de jaarrekening ten 

laste van het eigen vermogen. Daarom ramen wij op basis van vigerend financieel 

beleid niet op voorhand bedragen in de begroting.

153 36 HvH A. Scheepers 3.3. Onderhoud 

kapitaalgoederen, 

3.3.2. Wegen, 

uitvoering, 

investeringen, 3e 

bullit, 

91 Wordt bij de werkzaamheden ook de riolering nog vernieuwd ? Is dat in het plan 

opgenomen ? Is het werk ook daadwerkelijk al aanbestaad ?

Naast de vervanging van de verharding wordt ook de riolering vernieuwd. In de 

jaarschijf 2016 zit de financiële dekking voor het vervangen van de riolering. Het 

werk is nog niet aanbesteed aangezien er een uitgebreid participatietraject wordt 

doorlopen over de inrichting van de straat. Naar verwachting zal de uitvoering 

voor het einde van 2019 gereed zijn.

154 37 HvH A. Scheepers 3.3.8. Overige 

maatschappelijk 

vastgoed, Panden 

begraafplaatsen, 

gepland onderhoud 

Bosdrift

99 Dit pand aan de Bosdrift is recent gerenoveerd. Om welk onderhoud gaat het hier 

dan nog precies ?

De voorziening voor de begraafplaatsen is gebaseerd op de door de raad 

vastgestelde meerjaren onderhouds plannen (MOP) in 2015.

Het genoemde bedrag op blz.171 voor de begraafplaatsen (101.000) is bestemd 

voor gebouwen op alle gemeentelijke begraafplaatsen, dus niet alleen voor de 

Bosdrift.

Het klopt dat de aula Bosdrift recent is gerenoveerd en dus nu lage 

eigenarenonderhoudslasten heeft. Het deel van de Bosdrift in de totale kosten 

voor de mop begraafplaatsen is dan ook gering. Conform de huidige inzichten is 

de komende 10 jaar in totaal circa 48.000 nodig voor het eigenarenonderhoud aan 

de Bosdrift.

Overigens worden de mops iedere 4 jaar geactualiseerd. Dat gaat dus in 2019 

weer gebeuren
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155 38 HvH P. Broertjes 3. De Paragrafen, 

3.6. Verbonden 

Partijen, 3.6.2. Visie 

op verbonden 

partijen

117 De Rekenkamer heeft als één van de aanbevelingen gedaan om de Raad een 

strategische visie omtrent de verbonden partijen te doen ontwikkelen. Moet deze 

specifieke aanbeveling niet in de tekst worden opgenomen ?

De opstelling van de begroting geschiedt in de zomermaanden terwijl het rapport 

van de Rekenkamer in de raad van jl. september is behandeld. Natuurlijk zien wij 

het rapport van de Rekenkamer als richtinggevend bij de volgende met elkaar te 

zetten stappen. De komende tijd zullen fracties geconsulteerd worden. De raad 

moet nu zelf in een werkgroep aan de slag waar men kan zeggen hoe de raad 

meer grip kan krijgen, waartoe de Rekenkamer suggesties heeft gedaan. Ook 

moet men visie en strategische doelen formuleren en aangeven hoe die te 

bereiken zijn. 

156 39 HvH P. Broertjes 3. De paragrafen, 

3.6. Verbonden 

Partijen, 3.6.3. 

Beleidsvoornemens 

omtrent verbonden 

partijen, 2e alinea

118 Moet hier de tekst niet worden geaktualiseerd, nu de Raad onlangs daadwerkelijk 

over het rapport van de Rekenkamer heeft besloten ?

Zie vraag 155

157 40 HvH W. Jaeger 3. de Paragrafen, 

3.6. Verbonden 

Partijen, Stichting 

of vereniging

134 De Stichting Hilversum Marketing is in december 2017 formeel opgericht. 

Waarom is hier de (nieuwe) Stichting Hilversum Marketing niet separaat als 

verbonden partij opgenomen ?

De definitie van verbonden partijen is volgens het BBV als volgt: Een verbonden 

partij is een privaatrechtelijke of publiekrechtelijke organisatie waarin de 

gemeente een bestuurlijk en financieel belang heeft.  De gemeente heeft, anders 

dan in bijvoorbeeld de Uitvaartstichting waar de verantwoordelijke 

portefeuillehouder (beheer, vastgoed, grondexploitaties) voorzitter is van de Raad 

van Toezicht, geen bestuurlijk belang in de Stichting Hilversum Marketing. Daarom 

is deze laatstgenoemde stichting geen verbonden partij.

158 41 HvH K. Walters 4. Overzicht van 

baten en lasten, 

4.1. Meerjarig 

overzich van baten 

en lasten

141 De lasten van de Overhead nemen toe van 25,9 miljoen Euro in 2017 tot 31,1 

miljoen Euro in 2018. Hoe is dat zo gekomen ? Hoe is dat te verklaren ?

Het verschil heeft drie oorzaken:

1. Het cijfer uit de begroting 2018 komt niet uit de primaire begroting (vastgesteld 

nov 2017), maar uit de aangepaste begroting naar aanleiding van het jaarresultaat 

2017 en andere door de raad vastgestelde begrotingswijzigingen. 

2. De afschaffing van de VAT (financiële verordening 2018) maakt dat er meer 

overheadkosten blijven staan (er wordt niet meer doorbelast naar de 

investeringsprojecten). 

3. In 2018 is vanwege nieuwe regelgeving (BBV) de verdeelsleutel voor het 

verdelen van de personeelskosten over de taakvelden aangepast (vgl Begroting 

2018, p. 75). Dit leidt tot meer doorbelasting naar Overhead.

159 42 HvH W. Jaeger 4. Overzicht van 

baten en lasten, 

4.4. Overzicht van 

incidentele baten 

en lasten

155 Citymarketing: In 2018 is een 'zuivere' subsidie verleend van 300.000,-- Euro. De 

begroting laat in 2019 een bedrag van 240.000,-- Euro zien en daarna verder niets. 

Wordt de subsidie dus inderdaad afgebouwd naar 'nul' ? Volgens het 

Raadsvoorstel gaat in 2019 voor ca. 530.000,-- Euro aan programmakosten als 

subsidie over naar Citymarketing om daar die programma's uit te voeren. De 

subsidie is al verleend. Zijn de betreffende programmakosten in de begroting voor 

2019 tot 'nul' gereduceerd ?

Zie bijlage 2 Middelen citymarketing

160 1 CU K. Walters Algemene 

financiële 

beschouwingen

5 Wat betekent afboeking spaarvoorzieningen rioolheffing voor de schuldenpositie 

van de gemeente en de toekomstige opgaven voor noodzakelijke rioolrenovatie 

en nieuwe opgaven? Zie ook pag 19.

Het heeft geen invloed op de schuldenpositie, omdat dit een puur boekhoudige 

excercitie betreft. Het gaat hier niet om uitgaven of inkomsten, want deze zijn al 

in het verleden gerealiseerd.
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161 2 CU K. Walters 6 Kan de gemeente in de algemene financiële beschouwingen aangeven hoe de 

financiële risico's zijn meegenomen in de begroting?

In de beschouwingen geven wij aan dat wij uw motie van prudent financieel beleid 

volgen en dat we de risico’s en tekorten uit voorgaande jaren op het gebied van 

WMO en Jeugd concreet in de begroting hebben verwerkt. Dat zijn de 

belangrijkste zaken die wij willen melden over de risico's. Het wordt te technisch 

om op alle risico's in te gaan bij de beschouwingen. Daarvoor verwijzen wij u graag 

naar de paragraaf weerstandsvermogen en risicobeheersing.

162 3 CU F. Voorink Levendige stad 12 Welke kosten zijn bestemd voor stimulering en activering (zoals 

buurtsportcoaches en ondersteuning van verenigingen) en welke voor 

sportaccommodaties en faciliteiten (zoals sportvelden, zwembaden en andere 

voorzieningen)?

Het onderscheid tussen sportbeleid en sportaccommodaties is terug te vinden in 

de lasten van de taakvelden op blz. 21. Taakveld 5.1 betreft sportbeleid en 

taakveld 5.2 sportaccommodaties.

163 4 CU A. Wolthers Bereikbare stad 16 Simuleren fietsgebruik en Openbaar Vervoer: Wat zijn hierbij de werkzaamheden 

en de kosten daarvan?

Diverse activiteiten zoals het doorzetten campagne Hilversum Fietst, de realisatie 

van snelfietspaden in de regio G&V, toegankelijkheid van bushaltes verbeteren, 

werkzaamheden rond HOV 't Gooi, verkenning OV-nachtverbinding en het 

verkennen van nieuwe OV verbindingen tussen stations Hilversum en MediaPark 

en Arenapark. Exploitatie- en kapitaallasten voor deze werkzaamheden zijn 

inbegrepen in de € 14,6 miljoen van de post Verkeer en Vervoer. 

164 5 CU J. Kastje Duurzame stad 19 Welk verband ligt er tussen de investering in de laadpalen en de mate waarin 

elektrisch rijden wordt gestimuleerd? Met andere woorden: wat zijn de kosten 

per toegenomen elektrische auto?

We plaatsen een nieuwe laadpaal met twee aansluitingen als aanvrager niet op 

eigen terrein kan parkeren en er geen openbaar oplaadpunt in de buurt is (<300m 

hemelsbreed) waar nog voldoende vrije laadtijd is. De kosten voor bebording, 

markering en eventueel aanrijbeveiliging en kleine infrastructurele aanpassingen 

zijn voor rekening van de gemeente. Dit gaat om ca. € 1.250 voor één laadpaal 

met twee oplaadpunten. Van één oplaadpunt kunnen ongeveer 3 auto’s gebruik 

maken, voordat men het oplaadpunt als “vol” ervaart. Als we de elektrische auto’s 

die op eigen terrein kunnen parkeren buiten beschouwing laten, zijn de kosten per 

extra elektrische auto op termijn dus ca. € 400.

165 6 CU J. Kastje 19 Welke kosten hebben betrekking op het wegnemen van de oorzaken voor 

geluidshinder op de prioriteitenlijst?

De kosten voor het afronden van de prioriteitenlijst geluidshinder zijn onderdeel 

van de totaalpost Milieubeheer (7.4 op blz.181) van € 2,8 miljoen.

166 7 CU A. Scheepers 19/22 Zijn de jaarlijkse kosten voor het vervangen van 6,5 km riolering per jaar 

voldoende om de achterstand in de kwaliteit van de riolering in te halen? En is er 

op lange termijn nog voldoende geld beschikbaar om alle riolering op tijd te 

kunnen vervangen? Zie ook pagina 5.

De beschikbare financiële middelen zoals vastgelegd in het GRP 2015-2020 zijn 

voldoende om de achterstand in te halen. De inhaalslag van de achterstand loopt 

door tot medio 2025. Het benodigde investeringsvolume voor de periode 2020-

2025 zal worden opgenomen in het nieuwe GRP, welke in 2020 zal worden 

aangeboden aan de gemeenteraad. Op dit moment zijn er geen aanwijzingen dat 

er voor de periode 2020-2025 een substantiële verhoging van het 

investeringsvolume nodig is.

167 8 CU A. Scheepers 19 Welk investeringen zijn nodig voor klimaatadaptatie en uitvoering motie M18-66 

“Duurzaam omgaan met afvalwater”?

Klimaatadaptatie heeft speciale aandacht in de begroting van 2019. Dit houdt in 

dat bij de vervanging van oude riolen een optimalisatie plaats vindt om het 

regenwater te scheiden en daar waar mogelijk te infiltreren in de ondergrond. (zie 

ook antwoord op vraag 130.). Zoals in de raad nav motie 18-66 al is toegelicht, 

nemen we dit mee in een nieuw op te stellen rioleringsplan.
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168 9 CU A. Scheepers 20 Wat is gestort huiswater? Worden hiermee foute aansluitingen op 

hemelwaterriool bedoeld? Op welke manier wordt hier toezicht op gehouden?

Hiermee worden inderdaad de foute aansluitingen op het riool bedoeld. Bij de 

aanleg van nieuw riool worden foute huisaansluitingen gecorrigeerd en ook wordt 

dagelijks toezicht gehouden op de uitvoering van de aanleg bij nieuwe 

aansluitingen.

169 10 CU J. Kastje 20 Vanuit de gedachte van Hilversum als circulaire gemeente bestaat afval niet meer. 

Dat is een grondstof! Op welke manier stimuleert de gemeente de ontwikkeling 

van een circulaire economie.

Met de regio worden op dit moment plannen uitgewerkt met als doel in 2022 

100% circulair inkoop. Ook voeren we in regionaal verband de  "strategie 

circulaire regio Gooi en Vechtstreek 2018 " uit, met de ambitie in 2050 een 

volledig circulaire economie. De eerste projecten betreffen oa circulaire regionale 

inkoop, duurzame grondstoffenlogistiek en projecten voor werkgelegenheid door 

lokaal hergebruik van materialen zoals textiel.

170 11 CU F. Voorink Middelen 

begrotingsjaar

21 Kan de gemeente onderbouwen waar de kostenstijging bij sportbeleid door wordt 

veroorzaakt?

In het coalitieakkoord hebben wij onze sport/beweeg ambities opgenomen. In 

deze begroting hebben wij dit concreet hebben gemaakt bij de genoemde 

activiteiten.

171 12 CU P. Broertjes Veilige stad 45 Betreft het overzicht van indicatoren overtredingen/plegingen in Hilversum zelf? Ja, bij alle misdrijven en criminaliteitscijfers gaat het om de cijfers in de gemeente 

Hilversum.

172 13 CU K. Walters Paragraaf Lokale 

heffingen

70 Op welke manier gaat de gemeente zorgen dat de kosten voor 

naheffingsaanslagen dalen tot het wettelijk maximum? Denk hierbij aan de 

personele kosten.

Het onderdeel straatparkeren (inclusief de naheffingen) brengt in Hilversum al 

sinds een paar jaar een forse meeropbrengst op. Het bezuinigen op personele 

kosten kan ertoe leiden dat er minder efficiënt kan worden gehandhaafd, 

waardoor de totale inkomsten op straatparkeren terug kunnen gaan lopen. Per 

saldo zou dat betekenen dat minder kosten worden gemaakt, maar ook minder 

opbrengsten worden binnengehaald.

173 14 CU K. Walters Paragraaf 

Financiering

107 Langlopende schulden lopen vanaf 2021 weer op. Wanneer zullen de langlopende 

schulden weer afnemen? En hoe wordt omgegaan met mogelijke risico's op 

langere termijn, bijvoorbeeld rentestijgingen of nieuwe financiële (schulden)crisis?

De behoefte aan langlopende leningen is afhankelijk van het saldo van uitgaven en 

inkomsten (niet te verwarren met lasten en baten)  zoals die in een jaar geraamd 

worden. Een belangrijk onderdeel van de uitgaven kan niet betaald worden uit dit 

saldo van uitgaven en inkomsten. Om toch investeringen te kunnen betalen zal er 

geld geleend moeten worden. Met name het toegenomen investeringsvolume 

zoals opgenomen in het investeringsprogramma (vanaf blz.161) is er de oorzaak 

van dat de schulden zullen gaan stijgen.  De langlopende schulden zullen afnemen 

als de aflossingen op oude leningen groter zijn dan het bedrag aan nieuw aan te 

trekken leningen. Dit zal het geval kunnen zijn als het investeringsvolume naar 

beneden wordt bijgesteld.                                                                                 

Renterisico; is het risico dat herfinanciering van leningen tegen een hoger 

rentepercentage plaatsvindt dan tegen het oorspronkelijke rentepercentage, 

waardoor de rentelasten omhoog zullen gaan. Om dit te voorkomen wordt 

gekozen voor langlopende leningen met lineaire aflossing en lange looptijden (15 

jaar en langer). Dit zorgt ervoor dat benodigde herfinanciering onder de wettelijke 

renterisiconorm van 20% blijft. Op blz. 102 van de begroting is te zien dat 

Hilversum in 2019 een renterisico heeft van 7% en daarmee ruimschoots onder de 

wettelijke norm blijft. Toekomstige rentestijgingen zullen op deze wijze slechts 

langzaam doorwerken in de rentelasten van Hilversum.

174 15 CU A. Pelsink 31 Uitvoering geven aan de aanpak terugdringen "huishoudelijk" geweld. Wij nemen 

aan dat hier moet staan: huiselijk"geweld?

Dit is een verschrijving. Dit moet inderdaad huiselijk geweld zijn.
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175 16 CU K. Walters 5 Het stukje dat begint met "Als eerste laten we de spaarvoorzieningen voor 

rioleringen niet verder groeien,…….."Wilt u deze alinea nog eens uitleggen, 

bijvoorbeeld aan de hand  van een rekenvoorbeeld?

Om een overgang van activeren naar ideaalcomplex (direct bekostigen van beheer 

onderhoud en vervangingsinvesteringen uit de exploitatie) mogelijk te maken is 

de voorziening Riolering vanaf 1997 opgebouwd om op termijn de boekwaarde 

van de riolering in één keer te kunnen afboeken. Volgens de huidige 

kostendekkingsberekening zal de voorziening rond 2034 pas voldoende omvang 

hebben om in 1 x af te stappen van het activeren. Vanaf 1997 is daarvoor 

gespaard door een opslag in rekening te brengen bij de burgers. Wij hebben 

besloten niet te wachten tot 2034 om zoals destijds beoogd in 1x maar gefaseerd 

dit doel te bereiken door miv 2019 deze opgebouwde spaarvoorziening in te 

zetten waarmee de resterende waarde van de in die periode geactiveerde en 

deels afgeschreven vervangingsinvesteringen grotendeels kan worden vereffend. 

Dit betekent minder lasten voor de burger en een eerdere daling van het 

riooltarief dan zoals eerder pas beoogd vanaf 2034.

176 17 CU P. Broertjes Hoeveel geld is in 2019 begroot voor de zorgcoördinatiefunctie mensenhandel en 

waar kunnen we dat zien in de begroting?

Het maakt deel uit van de openbare orde en veiligheid (OOV) budgetten. Daar is 

dit onder de post “budgetten mensenhandel” geplaatst. Het totaalbedrag voor de 

post mensenhandel bedraagt € 75.000 structureel. Kosten voor de 

zorgcoördinatie mensenhandel worden nu nog niet gemaakt. Op dit moment 

wordt de nadere invulling in activiteiten wel opgepakt in samenwerking met 

andere gemeenten en regio.

177 18 CU A. Pelsink Programma Zorg Welk bedrag wordt in 2019 ongeveer ontvangen voor de WMO en welk bedrag 

staat daarvoor in de begroting? Wat is de motivatie voor een eventueel verschil?

Bij het opstellen van de begroting is niet de verdeling van het rijk leidend, maar 

onze eigen inschattingen/overtuigingen. In de begroting 2019 is voor de 

uitvoering van jeugd € 16,1 miljoen  begroot (inclusief personeel, exclusief 

overhead). Op basis van de verdeelmaatstaven van het rijk van de algemene 

uitkering wordt € 16,1 miljoen toegerekend aan Jeugd. In de begroting 2019 is 

voor de uitvoering van WMO € 35,2 miljoen begroot (inclusief personeel, exclusief 

overhead) Op basis van de verdeelmaatstaven van het rijk van de algemene 

uitkering wordt € 33,1 miljoen toegerekend aan WMO. In relatie met de 

raadsinformatiebrief 2018-41 is de uitvraag van het rijk specifiek geweest ten 

aanzien van de decentralisaties (Jeugd en een deel van de WMO) en zijn er 

aannames gedaan ten aanzien van de overhead.

178 19 CU A. Pelsink Programma Zorg Welk bedrag wordt in 2019 ongeveer ontvangen voor de Jeugdzorg en welk 

bedrag staat daarvoor in de begroting? Wat is de motivatie voor een eventueel 

verschil?

Wij verwijzen u naar het antwoord op vraag 177.

179 20 CU K. Walters Financiële positie 47 Waarom zijn er nog af te sluiten leningen in 2018? Of is dit regulier? En waarom 

kan dit niet als een aanvullende lening bij de 'vaste' schuldeisers?

In de begroting 2018 werd uitgegaan van een benodigd bedrag aan langlopende 

lening van € 16 miljoen. Tot op heden is er in 2018 voor een bedrag van  € 12 

miljoen aan langlopende lening aangetrokken. Het resterende bedrag van € 4 

miljoen zal alsnog in 2018 worden aangetrokken. Deze aanvullende lening is nodig 

om onder de wettelijke kasgeldlimiet te blijven. Zonder het aantrekken van deze 

lening zal de kasgeldlimiet naar verwachting in december 2018 worden 

overschreden.

180 21 CU K. Walters 47 Waarvoor zijn de 16.000.000 euro aan nieuwe leningen nodig? De nieuwe leningen in 2019 zijn ter herfinanciering van de bestaande 

leenportefeuille en de nieuwe investeringen zoals die gepland zijn in 2019.
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181 22 CU K. Walters 47 Waarom lenen wij bij de provincie Noord-Brabant? Noord-Holland snappen we. Of 

is dit incidenteel?

Als er leningen worden aangetrokken proberen wij de goedkoopste geldgever te 

vinden. Op het moment van aantrekken van een langlopende lening, begin 2018, 

was de provincie Noord-Brabant de geldgever met het laagste rentetarief. Het kan 

dus zijn dat er in de toekomst wederom bij een provincie wordt geleend, indien zij 

het goedkoopste rentetarief aanbiedt.

182 23 CU K. Walters 47 In hoeverre zijn de bestaande schuldeisers tevreden met ons, zodat wij opnieuw 

leningen bij hen kunnen aangaan? Los van de standaard, als de BNG...

Bestaande schuldeisers zijn tevreden. Wij voldoen tijdig aan onze rente- en 

aflossingsverplichtingen.

183 24 CU K. Walters 47 De lening bij de Waterschapsbank, is dat specifiek ook geld dat gebruikt wordt 

voor water-gerelateerde uitgaven?

De leningen van de Waterschapsbank zijn niet gerelateerd aan water-gerelateerde 

uitgaven. De Waterschapsbank is net als de BNG Bank een geldgever aan 

overheden en woningcorporaties. Besteding aan water gerelateerde zaken is niet 

vereist.

184 1 D66 K. Walters 51 Overhead. Waaruit bestaan de opbrengsten uit overhead? De baten op de overhead (voor 2019 € 187.000) hebben betrekking op personeel. 

Wij hebben inkomsten voor eigen personeel, dat tijdelijk gedetacheerd is bij 

andere partijen en inkomsten omdat wij werkzaamheden voor derden uitvoeren.

185 2 D66 K. Walters 49 Indicator 005. De streefwaarde ligt hoger dan de referentiewaarde. Is het streven 

van het college de overhead te laten toenemen? Wat is dan bedoeld met 

'efficient' en 'effectief' bij de toelichting op p. 50? Of is er een andere verklaring 

voor de toename van de overhead. 

De streefwaarde is een resultante van de budgetten, die wij in de begroting 2019 

hebben opgenomen. In die zin is streefwaarde niet helemaal de juiste term. Wij 

zetten in op het verbeteren van de ambtelijke organisatie. Dat heeft ook als 

gevolg dat de overhead stijgt en dus ook deze indicator

186 3 D66 A. Wolthers 69, 181 Parkeerbelasting. Kunt u een volledig overzicht geven van directe kosten en baten 

van het parkeerbeheer (alle kosten die vallen onder taakveld 2.2)? Kunt u 

daarmee of ook inzicht geven in de netto derving van inkomsten door verlaging 

van het tarief van parkeervergunningen?  En een beeld van de kostendekkendheid 

van dit taakveld in zijn geheel? 

De inkomsten derving door het verlagen van de tarieven voor parkeerverguningen 

bedraagt circa € 125.000 structureel. Kijken naar de taakvelden 2,2 (parkeren) en 

0,63 (parkeerbelastingen) overstijgen de baten (€ 5,2 miljoen) de lasten (€ 3,7 

miljoen) met circa € 1,5 miljoen. Dit is bijna geheel toe te rekenen aan het 

maaiveldparkeren (parkeermeters). Een uitsplitsing van de lasten en baten is op 

deze korte termijn niet te geven.

187 4 D66 A. Scheepers 17, 161 Heeft 'fietsenstallingen' op p. 17 betrekking op hetzelfde voornemen als 'inrichting 

fietsenkelder' op p. 161? Heeft u technische bezwaren tegen het aanmerken als 

ster-post?

Het genoemde op blz. 17 is inderdaad hetzelfde voornemen als 'inrichting 

fietsenkelder op blz.161. Het wel of niet aanmerken als ster-post betreft geen 

technische, maar een politieke vraag, die in dit kader niet wordt beantwoord.

188 5 D66 K. Walters 181 ev Dank voor de systematische verwerking van de taakvelden en de toerekening van 

taakvelden aan 1 programma. Kunt u overzicht 6.1 uitbreiden met (lasten en 

baten) van de rekening 2017 zowel als van de begroting 2018?  

De lasten in de jaarrekening 2017 zijn in € 8.634.000 en in begroting 2018 € 

8.047.000. De baten in de jaarrekening 2017 zijn € 727.000 en in begroting 2018 € 

251.000. U vindt deze informatie ook in de jaarstukken 2017 en de begroting 2018 

terug, maar het taakveld zit dan wel verspreid over programma 2 en 3. Voor alle 

inhoudelijke informatie verwijzen wij u ook naar deze documenten.

189 6 D66 K. Walters 10 Indicator 035 heeft geen streefwaarde. Maar zonder 'verwachte waarde' valt de 

OZB opbrengst niet te ramen, dus die zal er zijn. Kunt u die hier opnemen?

De reden dat hier geen streefwaarde staat, is dat het een verplichte indicator is, 

waarop we geen beleid voeren als Hilversum. Op het moment dat je een 

streefwaarde opneemt lijkt je ook een doel te hebben. 
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190 7 D66 A. Wolthers 21 Taakveld 2.1 heeft een saldo van 14.607k. In 2018 werd het saldo voor 2019 

geraamd op 11.813k. Kunt u aangeven hoe dit grote verschil is ontstaan? Idem 

voor taakveld 8.3 (vorig jaar nog geraamd op 3.312 en nu op 4.316)?

Wij gaan er van uit dat de vraag over de lasten gaat ipv het saldo. 

Taakveld 2.1 was in begroting 2018 verdeeld over 2 programma's: 

€ 11.813k programma 1 

€      868k programma 3 

€ 12.681k Totaal    

Met ingang van de begroting 2019 kan een taakveld maar aan 1 programma 

gekoppeld worden, in dit geval programma 1. De afwijking van € 1.926k (14.607 -/- 

12.681) betreft: 

€ 920k HOV (verklaart ook de afwijking in de baten)

€ 392k Vervanging geluidsreducerend asfalt

€ 202k Kapitaallasten

€ 159k Toegerekende personele kosten

€ 253k Overige kosten (voorbereiding/onderzoek)

De toename op taakveld 8.3 wordt grotendeels veroorzaakt door:

€ 280k Extra geld voor Wonen uit het coalitieakkoord

€ 698k Toerekening van personele kosten (door extra vergunningen, toezicht en 

bezwaren)

191 8 D66 A. Pelsink 5 Wat is de landelijk abonnementstarief  WMO? Waarom valt dit lager uit? Onder voorbehoud (dit besluit is nog niet formeel genomen): ondersteuning 

vanuit Wmo kost vanaf 1 januari 2019 € 17,50 per vier weken voor iedereen. Bij 

de berekening van de eigen bijdrage wordt niet meer gekeken naar de hoogte van 

het inkomen, het eigen vermogen en het gebruik. Dit zal voor de meeste mensen 

een verlaging betekenen.

192 9 D66 A. Scheepers 11 besluitvorming in 2018 over asbestsanering begraafplaatsen, op welke 

besluitvorming wordt gedoeld?

Zodra de omvang van de asbestsaneringsopgave op de begraafplaatsen duidelijk 

wordt, zal hierover besluitvorming in het college en mogelijk de raad plaatsvinden. 

Dit besluit zal naar verwachting in 2018 worden genomen. 

193 10 D66 J. Kastje 11 wat gaat gemeente bijdragen aan Wooncoach? De gemeente draagt aan de pilotfase € 5.425 bij. Aan de vervolgfase is dat zo'n € 

10.000. De gemeente draagt bij aan de kosten van de projectleider en 

communicatiemiddelden (25%; overige 75% van de kosten worden door de 

corporaties gedekt). De kosten voor de gesprekken zelf met ouderen door de 

wooncoaches vallen hier buiten. Deze kosten zijn volledig voor rekening van de 

corporaties. Aanvullende financiering voor voorfase is gebeurd vanuit de regionale 

wooncoach.

194 11 D66 A. Pelsink 30 Kunt het 'toepassen van serviceformules' nader toelichten. Zie het antwoord op vraag 59

195 12 D66 J. Kastje Mooie stad 10 Er wordt ingezet op 'kwaliteit'. Kunt een passende indicator toevoegen? Bv 

de(energetische) kwaliteit vd woningvoorraad? Vergelijk: 

http://themasites.pbl.nl/balansvandeleefomgeving/jaargang-

2016/themas/wonen/kwaliteit-woningvoorraad

Zie antwoord op vraag 8

196 13 D66 J. Kastje Wonen 9 D66 constateert bij de voorbereiding van de begroting 2019 (wederom) dat  

kaderstellende stukken niet makkelijk vindbaar zijn.  Alle opgesomde 

kaderstellende stukken zouden o.i. online op de gemeentewebsite te vinden 

moeten zijn. Kunt u hierin voorzien?De nota Regionaal Actieprogramma Wonen 

ontbreekt, is daar een reden voor?

De RAP is vindbaar op de website van de regio. De afspraken zijn ook gemaakt op 

het schaalniveau van de regio Gooi en Vechstreek en de provincie: 

https://www.regiogv.nl/gemeenteraden/wonen/actieprogramma-uitvoering-

regionale-woonvisie-rap2/. De website van de gemeente is ingericht op de meest 

voorkomende informatiebehoefte van inwoners; daar valt het totaal van de 

kaderstellende stukken vooralsnog niet onder. Wel willen wij onderzoeken of wij 

voor de gemeenteraad in ibabs een bibliotheek kunnen inrichten met 

kaderstellende stukken die in de begroting zijn genoemd. 
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197 14 D66 K. Walters Financiën 54 Waarom staat Demografische druk, een wett. indicator voor Wonen, bij 

Financiën?En waarom is de streefwaarde 71.1%  en niet gelijk aan het landelijk 

gemiddelde van 69,4%? 

Deze indicator geeft de verhouding weer in draagkracht en draaglast van een 

samenleving die vastgesteld wordt aan de hand van de verhouding tussen 

jeugdigen (<15 jaar) en ouderen (65-plussers) enerzijds en de beroepsbevolking 

anderzijds. Deze indicator is niet toe te wijzen aan één specifiek taakveld en 

zodoende is er voor gekozen om deze, net als het taakveld algemene baten en 

lasten, te verantwoorden in het programma financien.

198 15 D66 J. Kastje 9, 19, 149 Het actieplan geluid stamt uit 2013. In de groting staat de afronding van de 

prioriteitenlijst als het gaat om geluidshinder. De eerstvolgende actieplannen 

(geluidsbelastingkaarten) zullen in 2022 en 2023 opgesteld worden Echter Rijk, 

provincies en gemeenten worden geacht om de 5 jaar de geluidsbelasting in kaart 

te brengen. Daarna stellen zij actieplannen op. Daarin staat onder andere wat zij 

de volgende 5 jaar willen doen om deze geluidsoverlast tegen te gaan. Vraag: start 

de gemeente vanaf 2018 met een nieuwe cyclus? Is daar budget voor?

De gemeente is samen met de regio gestart met het opstellen van nieuwe 

gemeentelijke actieplannen. Verwacht is dat deze voor het einde van het jaar aan 

de commissie ter advisering wordt aangeboden. 

199 16 D66 J. Kastje 149 Waar staan de Hilversumse geluidsbelastingkaarten gepubliceerd? Via de link: 

http://62.212.154.154/geluidregister/inloggen?u=hilversum_burger&w=hil256

200 17 D66 K. Walters 148 Waar is het 'Native I-visie' rapport gepubliceerd? Per abuis is in de begroting verwezen naar een ambtelijk rapport, zonder 

bestuurlijke status. In het kopje had moeten staan: Voorbereiden op een goede i-

functie (i=informatie).

201 18 D66 W. Jaeger 38 De Economic Board Gooi en Vechtstreek ontbreekt. Waarom? Economic Board Gooi en Vechtstreek dient toegevoegd te worden als onderdeel 

van het bovenlokale economische netwerk.

202 19 D66 A. Wolthers 42 Indicator 27 geeft weer dat Hilversum ruim 3400 bijstandsgerechtigden heeft. Uit 

de monitor sociaal domein blijkt een ander getal (ca. 2200). Wat is nu het aantal?

Begrotingsindicator 27 geeft het aantal personen >18 jr met een uitkering op basis 

van de Participatiewet in Hilversum aan per 1000 inwoners van Hilversum > 18 jr  

in het vierde kwartaal van 2015. Het getal van ca. 2200 is het aantal verstrekte 

uitkeringen binnen 1 huishouden op peildatum 31 december 2017.

203 20 D66 J. Kastje 161 investeringspost 2.1, 1000 woningen (3.000). Kunt u deze post en dit bedrag 

toelichtingen?

Dit bedrag is vrijgemaakt voor eventuele aanpassingen aan de openbare ruimte. 

Het kan hierbij ook gaan om het tijdelijk geschikt maken van locaties voor 

woningbouw. 

204 21 D66 J. Kastje 18 Wat is een energiedienstenbedrijf? Het energiediensten bedrijf ondersteunt inwoners, buurten, collectieven van 

inwoners, installateurs, bedrijven en instellingen bij het verduurzamen van hun 

vastgoed en op opbouwen, delen en toepassen van kennis en vaardigheden.

205 22 D66 A. Wolthers 42 Er is sprake van 32 minimaregelingen. Kunt u een tabel geven met al deze 

regelingen en het begrote bedrag per regeling?

Zie beantwoording vraag 54

206 23 D66 A. Scheepers 78,83 Het risico op kosten vanwege asbestsanering wordt gesteld op 100%. Dan is het 

ons inziens geen risico, maar een te begroten bedrag. Vindt het college dit een 

prudenten wijze van werken? Waarom is niet (op zijn minst, de redelijkerwijs te 

verwachten) kost begroot? Waarom zijn dit geen uitgaven van de uitvaartstichting 

en moeten deze kosten via de begroting van de gemeente lopen?

De Wet bodembescherming schrijft voor dat de eigenaar verantwoordelijk is voor 

de aangetroffen asbestverontreiniging in de bodem. Vanuit deze basis zijn 

afspraken met de stichting gemaakt dat de gemeente, als eigenaar van de 

gronden en gebouwen van de begraafplaatsen, aan de lat staat voor de sanering. 

De exacte omvang van de saneringsopgave is nog onduidelijk; wel is bekend dat 

verontreiniging alleen op Bosdrift en de Noorderbegraafplaats is geconstateerd – 

niet op Zuiderhof. Realistisch is om qua kosten op dit moment uit te gaan van een 

bandbreedte tussen de € 100.000 en € 200.000. 
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207 24 D66 K. Walters diverse p's U stelt een radicale wijziging voor van de wijze van bekosting van onze riolering. 

De huidige werkwijze is vastgelegd in het GRP (-2020). Waarom stelt u een 

begroting voor die in strijd is met vastgesteld raadsbeleid? Vind u het correct om 

een raad voor te stellen in strijd met haar eigen besluiten te handelen? Zou het 

niet zo moeten zijn dat eerst het GRP aangepast moet worden (waarmee er ook 

weer goed inzicht is in de wijze waarop wij deze taken langjarig bekostigen) 

voordat de begroting wordt aangepast? 

De nu voorgestelde werkwijze is niet zozeer een systeemwijziging, maar betreft 

alleen het naar voren halen van de geplande afboeking van de activa in 2034. 

Daarnaast is de benodigde dotatie in de spaarvoorziening voldoende om het 

vervangen van de riolering op het huidige peil te blijven continueren. Uiteraard 

zijn wij wel van mening dat wij u een nieuw GRP zullen moeten aanbieden nadat u 

de begroting 2019 heeft vastgesteld met daarin deze wijziging. Zie voor verdere 

uitleg ook het antwoord op vraag 175.

208 25 D66 A. Scheepers 145 punt 09: De asfalt toplaag is zowel economisch als technische aan het eind van de 

levensduur. Technisch is dit helder. Hoe bedoelt u economisch?

De economische levensduur is de maximale tijd waarin de asfaltlaag economisch 

verantwoord gebruikt kan worden. De technische en economische levensduur ligt 

in dit geval gelijk. De kosten om het asfalt technisch langer mee te laten gaan, 

wegen niet op tegen de kosten van vervanging en technisch is het niet 

verantwoord om het asfalt langer te laten liggen. 

209 26 D66 K. Walters 50 Onder 2. Overhead. De laatste zin eindigt abrupt. Wat had u hier willen schrijven? De tekst dient aangevuld te worden met 'de organisatie'. Op de website kunt u de 

volledige tekst terug vinden.

210 27 D66 K. Walters 64 Onder 'woningen'. "de onroerende zaakbelasting voor woningen is gebaseerd op 

de verwachte loon- en prijsstijging'. Wij dachten dat de OZB gebaseerd was op de 

waarde van het onroerend goed. 

De tekst is inderdaad niet correct. Inhoudelijk wilden wij hier toelichten dat we in 

het tarief ook rekening hebben gehouden met een inflatiepercentage. Een betere 

tekst zou zijn: " In het OZB-tarief is rekening gehouden met een inflatiepercentage 

van 2,4%."

211 28 D66 K. Walters 18 "De gemeente voert regie op beleid als het gaat om milieubeheer. De 

Omgevingsdienst Flevoland Gooi & Vechtstreek is de verbonden partij die de 

uitvoering voor rekening neemt.De gemeente houdt toezicht op deze 

samenwerking."  Zijn de taken over de uitvoering van duurzaamheid, (wet) 

milieubeheer etc. hier correct omschreven?

De geformuleerde tekst bij de ambitie duurzaamheid en milieubeheer mist een 

tweetal zinnen over de duurzaamheidsambities van de gemeente. De volledige 

tekst had moeten zijn:

"Hilversum is klimaatneutraal en klimaatadaptief in 2050. In 2040 wordt afscheid 

genomen van aardgas en in 2020 is de gemeentelijke organisatie klimaatneutraal. 

Huiseigenaren, corporaties, bedrijven en maatschappelijke organisaties worden 

door de gemeente gefaciliteerd om deze grote veranderopgave gezamenlijk vorm 

te geven. Op het gebied van milieubeheer voert de gemeente regie als het gaat 

om beleid. De Omgevingsdienst Flevoland Gooi & Vechtstreek is de verbonden 

partij die de uitvoering voor rekening neemt. De gemeente houdt toezicht op deze 

samenwerking."

De geformuleerde activiteiten sluiten op die manier correct aan bij de ambitie.

212 29 D66 J. Kastje 46 Er wordt gesproken over woningcooperaties, en eerder over 

woningbouwcorporaties. Kunt u een woord gebruiken voor hetzelfde, bv. 

consequent 'woningcorporaties' gebruiken. 

Daar had inderdaad wonigbouwcorporaties moeten staan in plaats van 

wooncooperaties. Wooncooperaties verwijzen ook naar een andere (bijna niet 

voorkomende) woonvorm, namelijk van gezamenlijk eigendom. Hier wordt echter 

verwezen naar de sociale verhuurders in Hilversum, de woningbouwcorporaties. 

213 30 D66 P. Broertjes 116 Er wordt gesproken over fractie-assistenten. Dat zijn tegenwoordig 

commissieleden. Wilt u dit zo benoemen?

In de toekomstige stukken zal de benaming 'commissieleden' worden gebruikt.

214 31 D66 J. Kastje 18 We komen nog te spreken over de indicatoren. Toch ontbreekt hier o.i. de 

belangrijkste indicator uit Duurzaam Hilversum, nl. de Indicator CO2 reductie. Zijn 

er bezwaren om deze toe te voegen?

Zie antwoord op vraag 8. 

215 1 PvdA A. Pelsink Algemene en 

Financiële 

Beschouwingen

6 Citaat "Op het uitvoeringsbudget Jeugd voorzien we dat een deel van het tekort in 

2017 structureel van aard is." - welk deel (hoe groot) is dit en op welke feiten is 

deze beoordeling gebaseerd?

Het antwoord op deze vraag is toegezegd in T18/92 en T18/107. De antwoorden 

hierop volgen deze week. 
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216 2 PvdA A. Pelsink Programma 2: Zorg - 

Ondersteunende 

Stad

34 In 2019 wordt de integratie-uitkering Jeugd en WMO vanuit het Rijk stopgezet en 

in plaats daarvan wordt de algemene uitkering opgehoogd. Hoeveel bedroeg de 

integratie-uitkering Jeugd en WMO in 2018?

Het budget was € 40,7 miljoen in 2018. Dit betreft € 15,2 miljoen voor jeugd en € 

25,5 miljoen voor WMO.

217 3 PvdA A. Pelsink Programma 2: Zorg - 

Ondersteunende 

Stad

34 / 6 Op pagina 6 staat dat er 1,2 miljoen euro extra wordt geïnvesteerd in het 

uitvoeringsbudget Jeugd. Uit welke posten bestaat het uitvoeringsbudget Jeugd, 

zoals genoemd in de tabel op pagina 34/34? Met welk bedrag wordt dit 

vergeleken? (bijv begroting 2018..?)

Het betreffen voornamelijk de taakvelden 6.72 en 6.82. Dit wordt vergeleken met 

de eerdere meerjarenraming van de Jeugd (zorg). De ophoging van € 1,2 miljoen is 

van € 13,5 miljoen naar € 14,7 miljoen.

218 4 PvdA A. Pelsink Programma 2: Zorg - 

Ondersteunende 

Stad

34 / 6 Op pagina 6 staat dat er 2 miljoen euro extra voor de WMO wordt uitgetrokken in 

2019. Met welk bedrag wordt dit vergeleken?

Dit wordt vergeleken met de eerdere meerjarenraming van de WMO 

(voorzieningen en zorg). Deze budgetten zijn in 2019 met € 2 miljoen opgehoogd 

en aangepast van € 8,8 miljoen naar € 10,8 miljoen (waarvan € 1 miljoen minder 

geraamde eigenbijdragen).

219 5 PvdA A. Pelsink Algemene en 

Financiële 

Beschouwingen

6 Citaat "Tegelijkertijd gaan we directer schakelen met huisartsen om goedkopere 

vormen van ondersteuning in te zetten." Welke of wat voor vormen van 

ondersteuning wordt hier gedacht, en in plaats van welke vormen van 

ondersteuning zouden deze moeten worden geboden?

Het gesprek gaat over preventie, samenwerking en de echte zorgvraag van onze 

inwoners. Alles tot doel een netwerk organiseren rondom de inwoner zodat 

niemand tussen wal en schip valt. 

220 6 PvdA K. Walters Grondexploitaties 

en vastgoed

58 Citaat uit de paragraaf 'Gemeentefonds': "Het gaat om de algemene uitkering, de 

uitkeringen voor het sociaal domein, en een aantal aparte uitkeringen, die in 

hoofdzaak betrekking hebben op de oude taken binnen het sociaal domein, zoals 

de WMO huishoudelijke hulp." Gelieve een nadere specificatie te geven van de 

genoemde uitkeringen.

Over de mutaties in het gemeentefonds houden wij u via een RIB op de hoogte. 

De specificatie van de uitkering uit het gemeentefonds zoals opgenomen in de 

begroting 2019 vindt u in bijlage 1.

221 7 PvdA A. Pelsink Programma 2: Zorg - 

Ondersteunende 

Stad

34 Welke posten worden allemaal gerekend tot de 'WMO' zoals genoemd in pagina 6 

en tot welk totaalbedrag wordt dan gekomen?

Het betreft budgetten op met name taakveld 6.6 en 6.71. Deze budgetten zijn in 

2019 met € 2 miljoen opgehoogd (pagina 6) en aangepast van € 8,8 miljoen naar € 

10,8 miljoen (waarvan € 1 miljoen minder geraamde eigenbijdragen). Op pagina 

34 worden ook de toegerekende personeelskosten gepresenteerd. 

222 8 PvdA A. Pelsink Programma 2: Zorg - 

Ondersteunende 

Stad

34 Welke posten worden allemaal gerekend tot de Jeugdhulp/Jeugdzorg en tot welk 

totaalbedrag wordt dan gekomen?

Het betreft met name 6.72 en 6.82. Deze budgetten zijn 2019 met € 1,2 miljoen 

opgehoogd (pagina 6) en aangepast van € 13,5 miljoen naar € 14,7 miljoen. Op 

pagina 34 worden ook de toegerekende personeelskosten gepresenteerd. 

223 9 PvdA A. Wolthers Programma 2: Zorg - 

Kansrijke Stad

28 Welke fysieke scholen/projecten staan in de planning voor het 

onderwijshuisvestingsprogramma 2019?

Het college heeft het onderwijshuisvestingsprogramma voor 2019 nog niet 

vastgesteld, dat staat gepland voor eind oktober in college, 28 november in de 

commissie samenleving en 12 december in de raad. Ook is een beeld vormende 

sessie gepland over onderwijs op 7 november a.s.

224 10 PvdA A. Wolthers Programma 2: Zorg - 

Kansrijke Stad

33 Gelieve een nadere specificatie te geven van de lasten die vallen onder post 4.2 

onderwijshuisvesting

De last van € 8.354.000 is als volgt opgebouwd: (1) € 5.031.000 kapitaallasten 

onderwijsgebouwen (2) € 1.101.000 huren en huisvestingbijdragen (3) € 1.207.000 

beheerskosten zoals belastingen, verzekeringen, beveiliging (4) € 403.000 

klokurenvergoeding (5) € 257.000 toegerekende personeelskosten (6) € 355.000 

overige kosten zoals onderzoekskosten en onderwijsleerpakketten.

225 11 PvdA K. Walters Paragraaf 3.2.3 82 Risico Algemene Uitkering Gemeentefonds - is hier de septembercirculaire al in 

meegenomen? Zo nee, welke invloed heeft de septembercirculaire op dit risico?

Een circulaire heeft geen invloed op het risico. Het risico blijft staan: risico dat bij 

lagere Rijksuitgaven de te ontvangen Algemene Uitkering naar beneden wordt 

bijgesteld (trap af). U bent ondertussen via RIB reeds geïnformeerd over de 

financiële gevolgen van de septembercirculaire op de begroting 2018-2022 of u 

wordt dat op korte termijn. 

226 12 PvdA K. Walters Paragraaf 3.2.3 80 Het risico op de BUIG wordt ingeschat op 20%. Hoe is dit risico berekend, met oog 

op de ontwikkelingen van de afgelopen jaren?

Hiervoor verwijzen wij u naar het antwoord op vraag 150
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# Nr. # Nr. 

fractie

fractie wet-houder onderdeel 

begroting

pagina vraag antwoord

Antwoorden op technische vragen raadsfracties over de Begroting 2019

227 13 PvdA K. Walters Grondexploitaties 

en vastgoed

60 Gelieve een nadere specificatie te geven van de lasten die vallen onder post 0.8 

overige baten en lasten

Zie bijlage 1

228 14 PvdA K. Walters Grondexploitaties 

en vastgoed

60 Waarom stijgt de post 'overige baten en lasten' zo snel in de jaren  2020 - 2022? Zie bijlage 1

229 15 PvdA A. Scheepers Grondexploitaties 

en vastgoed

57 Voor het stationsgebied wordt 'gespaard' - onder welke post(en) vallen de 

projectkosten die wél al in 2019 worden gemaakt?

In 2019 is er in de exploitatie een budget van € 250.000 als voorbereidingskrediet 

opgenomen, maar dit vervalt in 2020. In de exploitatie zijn vervolgens alleen de 

bedragen voor het ‘sparen’ opgenomen conform de Kadernota 2018.  Dat wil 

zeggen € 900.000 in 2020, € 1,4 miljoen in 2021 en € 1.850.000 in 2022.

230 16 PvdA K. Walters 5.3 Investeringen 161 Volgens de toelichting zijn de posten met een sterretje kredieten die nog apart 

door de raad moeten worden goedgekeurd. Betreft dit enkel de posten 

'vervangen dynamische afsluiting centrum', '1000 woningenaanpassingen 

openbare ruimte' en 'verduurzamen gemeentelijke gebouwen'?

In het bijbehorende raadsvoorstel staat als beslispunt dat de in de jaarschijf 2019 

opgenomen kredieten in het investeringsprogramma worden verleend met 

uitzondering van de met sterretjes gemarkeerde posten. In de jaarschijf 2019 

betreft dit de in de vraag genoemde kredieten. Het gaat dus alleen om kredieten 

uit de jaarschijf 2019.

231 17 PvdA K. Walters 5.3 Investeringen 161 Onder welke overwegingen wordt een investeringskrediet wel of niet een 

'sterretje' toegekend? (zodat de raad het krediet moet autoriseren)

Vanuit het financieel uitvoeringsbeleid geldt de vereiste dat voor 

investeringsvoorstellen waarmee wij niet apart naar de raad willen gaan er een 

goede financiële onderbouwing en planning ligt. Indien dit niet het geval is, wordt 

het een sterretjespost. Dan komen wij met een apart raadsvoorstel om u te 

vragen dit krediet te verlenen.

232 18 PvdA A. Pelsink 5.2 investeringen 161 De herbouw van de Lelie staat pas voor 2020 ingeboekt. Betekent dit dat de bouw 

niet in 2019 gestart wordt?

Ja. Eind 2018 zijn de resultaten bekend van het haalbaarheidsonderzoek voor een 

multifunctionele accommodatie omvattende een buurthuis (Lelie), kinderopvang 

en een basisschool (Paulusschool). Nadat hierover besluitvorming heeft plaats 

gevonden is het jaar 2019 nodig om het ontwerp te maken, vergunningen aan te 

vragen, de bouw voor te bereiden en aan te besteden.

233 19 PvdA A. Pelsink 5.2 investeringen 161 post 8.2 De Lelie herbouw. Onder welke post valt de aanschaf van De Lelie door 

de gemeente? Voor welk jaar is deze ingeboekt?

De kosten van de herbouw worden afgeschreven in 40 jaar. De kapitaalslasten 

zullen met ingang van het jaar volgend op de gereed melding van de herbouw op 

de exploitatie drukken. 

De kosten van de verwerving van het perceel van De Lelie (in 2018) drukken op de 

balans.

234 20 PvdA A. Wolthers Overzicht 

incidentele baten 

en lasten

156 De wachtgelduitkering voor oud-wethouders lijkt na 2020 te stoppen. Moet een 

mogelijke wachtgeldverplichting in de toekomst niet als (financieel) risico worden 

aangemerkt?

Met de stand van zaken van nu, zijn er vanaf 2021 geen oud-wethouders die recht 

doen gelden op een uitkering. Daarom zijn er geen lasten geraamd. Er is inderdaad 

een kans dat na deze collegeperiode één of meer wethouders aanspraak maken 

op een wachtgeldverplichting. Door tussentijds aftreden kan dit ook reeds tijdens 

de collegeperiode gebeuren.
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